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Oslava MDŽ
Tak jako předloňský rok bylo MDŽ poslední akcí před covidem, tak letos bylo 

MDŽ první akcí, která zahájila kulturní život na Mladosmolivecku.

Jak jsme byly zvyklé, zahájení akce bylo v 14:00. Dámy z okolních vesnic 
přivezl řidič autobusu Karel Sedláček. Sál se začal plnit, i když bych řekla, že 
letos se pár volných míst našlo. Úvodního slova se ujal náš místostarosta Honza 
Spourů, který všechny přivítal a popřál nám příjemnou zábavu.

Letos pro nás byla připravena novinka v podobě moderátorky, úlohy se 
zhostila Magda Křížů, která celá leta dávala pozor, od Verči se leccos naučila, 
stud nechala za dveřmi a šlo ji to skvěle. Připravila si pro nás kvízy a soutěžící si 
tak mohli přijít k lahvince vína nebo čokoládě.

Každý ze zastupitelů měl svou dámskou řadu, o kterou celý večer pečoval, 
letos na nás připadl Honza Marků a musely jsme konstatovat, že o nás bylo 
krásně postaráno. Slíbila jsem, že bude v novinách zmíněn, i když jsem dostala 
přísný zákaz J, děkujeme! Věřím, že každá žena byla spokojena, zastupitelé 
byli pozorní a nic nám nechybělo. Na stole jsme měli chlebíčky, chuťovky, 
zákusky. Nechybělo víno, nealko. Kdo měl chuť na pivo nebo panáčka, skočil si 
vedle, do výčepu, kde točily holky Boušů. Každá z nás měla pod táckem 
s dobrotami lístek na míchaný drink, který pro nás připravil barman, ten pro nás 
byl letos novou tváří, ale věřím, že se mu u nás natolik líbilo, že se příští rok zase 
setkáme.

Pokračování na str. 7
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Významná jubilea
v květnu 2022

Rozloučili jsme se
v měsíci březnu

Přivítali jsme
v měsíci březnu

Bártová Marie  Radošice  60

Straková Hana  Dožice  60

Šmolík František Radošice  65

Šustrová Hana  Mladý Smolivec 70

Kec Stanislav  Dožice  73

Hřídel Václav  Dožice  73

Fiala Jan  Radošice  74

Marek Alois  Mladý Smolivec 74

Kabátníková Drahoslava Starý Smolivec 75

Spour Jan  Budislavice  77

Kugl Jiří  Starý Smolivec 80

Sluka Václav  Budislavice  86

Nachtmannová Marie Budislavice  88

Krejčová Marta , Dožice

Krejčík Stanislav , Starý Smolivec

Zprávy z obce
V měsíci únoru neprobíhalo veřejné zasedání obce, 

neboť bylo málo bodů k projednávání, a tak si zastupitelé 
udělali pouze schůzku pracovní, na které se probraly hlavně 
záležitosti stavební. 

Březnové jednání bylo zahájeno v osmnáct hodin za 
účasti pouze sedmi zastupitelů. Zbylí naši zástupci přišli 
o něco později, protože ještě řešili své pracovní povinnosti. 
Po schválení prvních bodů, které jsou nutné k dalšímu 
průběhu jednání, jsme se mohli začít věnovat bodům 
ostatním. Nejprve se projednaly směny a koupě pozemků, 
které byly dlouhodobě používány a postupně se tyto sku-
tečnosti snažíme dávat do pořádku. Dále bylo schváleno, že 
se naše obec připojí k akci „Hodina Země 2022“ zhasnu-
tím světel v obci Budislavice, a poskytnutí neinvestiční 
dotace společnosti Alka ve výši 10 000 Kč. Poté byly 
schvalovány dohody o provedení práce se zastupiteli  Evou 
Kubovou a Janem Spourem na vedení kroniky ve svých 
obcích a s Janem Markem, Michalem Panýrkem a Václa-
vem Fialou na práce pro výjezdové jednotky, které dělají 
nad rámec svého členství v jednotce. Rovněž jako každý rok 
dorazila žádost o příspěvek na dopravní obslužnost našich 
obcí, která byla schválena a činila 38 335 Kč. Zastupi-
telstvo také rozhodlo, že podá žádost o získání dobíjecí 
stanice pro elektrokola a dále bylo schváleno podání 
žádosti o dotaci do projektu „Sázíme budoucnost“ o ovocné 
stromy, které na našem území vysázíme. Také bylo 
dohodnuto, že podáme žádost o dotaci do havarijního 
programu Plzeňského kraje na opravu střechy stodoly 
u č. p. 27 v Mladém Smolivci. Rovněž se naše obec 
rozhodla podpořit finančním darem některou z neziskových 
organizací operujících na Ukrajině. Rozhodli jsme se 
věnovat 25 000 Kč Červenému kříži a 25 000 Kč Člověku 

v tísni. Posléze následovalo jednání o stavebních akcích, 
kdy se zastupitelstvo rozhodlo nevyhlašovat výběrové řízení 
na další část oplocení hřiště v Radošicích a jako zhotovitele 
vybralo firmu Topbeton za cenu 210 478,33 Kč bez DPH, 
která již v Radošicích realizovala první část oplocení. 
Rovněž tak bylo postupováno u pergoly v Dožicích, kde byla 
zhotovitelem vybrána firma Štefan Šmíro za cenu 
238 411 Kč, jehož nabídka byla porovnávána se třemi 
dalšími. Další firmou vybranou bez výběrového řízení byla 
firma Silnice Chmelíř, která v našich obcích bude opravovat 
několik kanalizačních vpustí a štěrbinový žlab před obcho-
dem v Mladém Smolivci a i zde bylo dodáno pro srovnání 
několik dalších nabídek. Dvě nabídky jsme si nechali 
zpracovat i na opravu sociálního zařízení a sprch na hřišti 
ve Starém Smolivci a zakázku jsme zadali firmě Tomáš 
Pečenka za cenu 483 164,33 Kč bez DPH. Dále byl probí-
rán výsledek cenového marketingu na oponu, ozvučení 
a osvětlení v kulturním domě ve Starém Smolivci a zde byla 
dodavatelem vybrána firma Divadelní služby Plzeň s. r. o. 
Během jednání nebylo schváleno poskytnutí finančního 
příspěvku Lince bezpečí. Musím říci, že jak byl program 
hojně naplněn jednotlivými body, tak jednání celkem rychle 
a plynule utíkalo a najednou se na programu objevil bod 
poslední, kterým byla diskuse, a po kratičkém diskutování 
bylo jednání ukončeno.

Příští jednání bude již výjezdním v některé z našich obcí 
a občané budou o místě a čase jednání informováni včas 
a obvyklým způsobem. To znamená vyvěšením na úřední 
desce, na webu obce či ve vývěsních skříňkách. 

Jan Spour
místostarosta obce

Dotazníky zastupitelů Obce Mladý Smolivec

Miroslav Šustr, jako zastupitel byl zvolen již po několikáté, 
v současném volebním období je předsedou kontrolního výboru. 
Dotazník nám sice neodevzdal, ale i tak mu děkujeme za jeho 
práci a přejeme mu hodně pracovních úspěchů a plánů do 
budoucna.

Jan Spour, zastupitelem obce je od roku 2006, od roku 2010 
na obci působí jako místostarosta. Jako všem ostatním jsme mu 
položili v dotazníku několik otázek a takto nám na ně Honza 
odpověděl.

• Co Vás přimělo ke kandidatuře do zastupitelstva obce?

Jsem v zastupitelstvu již čtvrté volební období a do tohohle 
čtvrtého jsem šel s tím, že ještě mám nápady, co by bylo potřeba 
dodělat, opravit, změnit. Zkrátka s myšlenkou a pocitem, že ještě 
mám obci co dát.

• Zastupitelem obce jste se stal poprvé či již jako zastupitel 
pracujete několik volebních období a kolik?

Již jsem odpověděl v první otázce na otázku druhou. 
V zastupitelstvu pracuji čtvrté volební období.

• Jakou funkci jste jako člen zastupitelstva vykonával v tomto 
období popřípadě v obdobích minulých?

V prvním období jsem zpočátku pozoroval provoz obce, 
sledoval jak se co dělá, neboť to pro mě bylo všechno nové. 
Poslední tři volební období jsem pracoval jako místostarosta

• Jaká byla Vaše očekávání ohledně funkce zastupitele? 
Splnila se tato očekávání, nebo to naopak bylo úplně všechno 
jinak?

Je to dost těžká otázka. Každé volební období bylo jiné, neboť 
složení zastupitelstva bylo jiné. Ve čtvrtém funkčním období jsem 
již věděl, co můžu čekat, ale vždycky vás něco překvapí. Někdy je 
to jako na houpačce, ale v zásadě se očekávání splnila.

• Co považujete za svůj největší úspěch za dobu funkčního 
období? A co se Vám naopak nezdařilo?

Nedokážu říct co je největším úspěchem, neboť máte radost 
z každé opravené zdi, kousku silnice, získané dotace, toho, že se 
do některých obcí opět vrátily obchody, prostě ze všeho co je ku 
prospěchu místním občanům, a co jim zpříjemní už tak dost těžké 
žití na venkově. Co se nepovedlo? Celou dobu práce v zastupi-
telstvu mám v hlavě chráněné bydlení pro seniory a bohužel se 
v tomto směru nepovedlo nic vyřešit. Budu doufat, že se touto 
myšlenkou bude zabývat příští zastupitelstvo. Jinak myslím, že 
nelze z mé strany říci, že by se vyloženě něco nepovedlo, i toto je 
věcí individuálního názoru. Některý občan je rád za to, že se 
investuje do sportovišť a nechápe, proč se dotují hostince, nebo se 
věnuje spousta času úpravě veřejných prostranství. Naopak jiný 
občan je rád, že si má kde posedět s kamarády, je čistá a upravená 
obec a nepotřebuje například sportovní areál. Je tedy neustále 
nutné hledat rovnováhu, aby veřejná spokojenost byla co nejvyšší. 

• Co Vás během volebního období nejvíc bavilo? Naopak, co 
Vás během volebního období bavilo nejméně nebo úplně štvalo?

Dlouhodobě mě zajímal provoz obce. Pro ty, kteří nevědí, co 
znamená provoz obce, uvedu jen pár příkladů. Provoz veřejného 
osvětlení, odpady, provoz vodovodů, výjezdové jednotky sborů 
dobrovolných hasičů atd. Samozřejmě se nelze upnout jen na tyto 
uváděné věci, neboť obec jako taková je obrovské množství 
různorodých odvětví, které vyžadují široký rozhled a neustálé 
zjišťování si nových informací. Prostě pro práci na úřadě platí, že 
se člověk stále učí.

Na druhou část otázky bych odpověděl, že asi není úplně nic, 
co by mě nebavilo. Snad jen práce, která se jeví jako zbytečná. 
Například mi mrzí, chování vandalů, kteří zlikvidovali většinu 
vysázených ovocných stromků podél cyklostezky. Samozřejmě mi 
mrzí věci, které jsme nestihli udělat, neboť je jich stále ještě 
spousta, které bychom měli řešit. Co mi mrzí, a to nejen jako 
místostarostu, ale i jako místního obyvatele je problematika mezi-
lidských vztahů, které bych řekl, se dlouhodobě zhoršují a pande-
mie koronaviru to jen umocnila.

• Co Vám výkon funkce zastupitele dal, nebo naopak vzal?

Výkon funkce zastupitele mi dal spoustu nových zkušeností 
a nadhled na různé věci. Naučil jsem se, že pravda je vždy někde 
uprostřed a člověk si na toto musí vzpomenout vždy, když řeší 
jakýkoliv problém. Nedá se říci, že by člověku něco konkrétního 
výkon funkce vzal.

• Stalo se někdy, že jste chtěl složit funkci. Pokud ano, jaký 
byl důvod?

Myslím, že asi ani ne. Vůbec si nepamatuji, že bych takové 
myšlenky někdy měl, ale spíše mi napadlo, že v následujícím 
období již kandidovat nebudu.

• Pokud byste měl toto volební období charakterizovat 
jedním slovem, jaké slovo by to bylo?

Jedním slovem se horská dráha říct nedá. Každé volební 
období bylo jiné a nelze ho jedním slovem ohodnotit.

• Nahlížíte po zkušenostech v zastupitelstvu na dění v obci 
jinak? (Nehodící se škrtněte)

Ano určitě.

Vážení čtenáři,

zprostředkovali jsme pro Vás rozhovor formou dotazníkového šetření s našimi zastupiteli. V tomto čísle jsme oslovili 
Miroslava Šustra, Jana Spoura a Jiřího Růta. Zastupitele Vám představíme v pořadí podle abecedy odzadu.

Jan SpourJan SpourJan Spour

Miroslav ŠustrMiroslav ŠustrMiroslav Šustr
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Bártová Marie  Radošice  60

Straková Hana  Dožice  60

Šmolík František Radošice  65

Šustrová Hana  Mladý Smolivec 70
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Fiala Jan  Radošice  74

Marek Alois  Mladý Smolivec 74
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Krejčová Marta , Dožice

Krejčík Stanislav , Starý Smolivec

Zprávy z obce
V měsíci únoru neprobíhalo veřejné zasedání obce, 

neboť bylo málo bodů k projednávání, a tak si zastupitelé 
udělali pouze schůzku pracovní, na které se probraly hlavně 
záležitosti stavební. 

Březnové jednání bylo zahájeno v osmnáct hodin za 
účasti pouze sedmi zastupitelů. Zbylí naši zástupci přišli 
o něco později, protože ještě řešili své pracovní povinnosti. 
Po schválení prvních bodů, které jsou nutné k dalšímu 
průběhu jednání, jsme se mohli začít věnovat bodům 
ostatním. Nejprve se projednaly směny a koupě pozemků, 
které byly dlouhodobě používány a postupně se tyto sku-
tečnosti snažíme dávat do pořádku. Dále bylo schváleno, že 
se naše obec připojí k akci „Hodina Země 2022“ zhasnu-
tím světel v obci Budislavice, a poskytnutí neinvestiční 
dotace společnosti Alka ve výši 10 000 Kč. Poté byly 
schvalovány dohody o provedení práce se zastupiteli  Evou 
Kubovou a Janem Spourem na vedení kroniky ve svých 
obcích a s Janem Markem, Michalem Panýrkem a Václa-
vem Fialou na práce pro výjezdové jednotky, které dělají 
nad rámec svého členství v jednotce. Rovněž jako každý rok 
dorazila žádost o příspěvek na dopravní obslužnost našich 
obcí, která byla schválena a činila 38 335 Kč. Zastupi-
telstvo také rozhodlo, že podá žádost o získání dobíjecí 
stanice pro elektrokola a dále bylo schváleno podání 
žádosti o dotaci do projektu „Sázíme budoucnost“ o ovocné 
stromy, které na našem území vysázíme. Také bylo 
dohodnuto, že podáme žádost o dotaci do havarijního 
programu Plzeňského kraje na opravu střechy stodoly 
u č. p. 27 v Mladém Smolivci. Rovněž se naše obec 
rozhodla podpořit finančním darem některou z neziskových 
organizací operujících na Ukrajině. Rozhodli jsme se 
věnovat 25 000 Kč Červenému kříži a 25 000 Kč Člověku 

v tísni. Posléze následovalo jednání o stavebních akcích, 
kdy se zastupitelstvo rozhodlo nevyhlašovat výběrové řízení 
na další část oplocení hřiště v Radošicích a jako zhotovitele 
vybralo firmu Topbeton za cenu 210 478,33 Kč bez DPH, 
která již v Radošicích realizovala první část oplocení. 
Rovněž tak bylo postupováno u pergoly v Dožicích, kde byla 
zhotovitelem vybrána firma Štefan Šmíro za cenu 
238 411 Kč, jehož nabídka byla porovnávána se třemi 
dalšími. Další firmou vybranou bez výběrového řízení byla 
firma Silnice Chmelíř, která v našich obcích bude opravovat 
několik kanalizačních vpustí a štěrbinový žlab před obcho-
dem v Mladém Smolivci a i zde bylo dodáno pro srovnání 
několik dalších nabídek. Dvě nabídky jsme si nechali 
zpracovat i na opravu sociálního zařízení a sprch na hřišti 
ve Starém Smolivci a zakázku jsme zadali firmě Tomáš 
Pečenka za cenu 483 164,33 Kč bez DPH. Dále byl probí-
rán výsledek cenového marketingu na oponu, ozvučení 
a osvětlení v kulturním domě ve Starém Smolivci a zde byla 
dodavatelem vybrána firma Divadelní služby Plzeň s. r. o. 
Během jednání nebylo schváleno poskytnutí finančního 
příspěvku Lince bezpečí. Musím říci, že jak byl program 
hojně naplněn jednotlivými body, tak jednání celkem rychle 
a plynule utíkalo a najednou se na programu objevil bod 
poslední, kterým byla diskuse, a po kratičkém diskutování 
bylo jednání ukončeno.

Příští jednání bude již výjezdním v některé z našich obcí 
a občané budou o místě a čase jednání informováni včas 
a obvyklým způsobem. To znamená vyvěšením na úřední 
desce, na webu obce či ve vývěsních skříňkách. 

Jan Spour
místostarosta obce

Dotazníky zastupitelů Obce Mladý Smolivec

Miroslav Šustr, jako zastupitel byl zvolen již po několikáté, 
v současném volebním období je předsedou kontrolního výboru. 
Dotazník nám sice neodevzdal, ale i tak mu děkujeme za jeho 
práci a přejeme mu hodně pracovních úspěchů a plánů do 
budoucna.

Jan Spour, zastupitelem obce je od roku 2006, od roku 2010 
na obci působí jako místostarosta. Jako všem ostatním jsme mu 
položili v dotazníku několik otázek a takto nám na ně Honza 
odpověděl.

• Co Vás přimělo ke kandidatuře do zastupitelstva obce?

Jsem v zastupitelstvu již čtvrté volební období a do tohohle 
čtvrtého jsem šel s tím, že ještě mám nápady, co by bylo potřeba 
dodělat, opravit, změnit. Zkrátka s myšlenkou a pocitem, že ještě 
mám obci co dát.

• Zastupitelem obce jste se stal poprvé či již jako zastupitel 
pracujete několik volebních období a kolik?

Již jsem odpověděl v první otázce na otázku druhou. 
V zastupitelstvu pracuji čtvrté volební období.

• Jakou funkci jste jako člen zastupitelstva vykonával v tomto 
období popřípadě v obdobích minulých?

V prvním období jsem zpočátku pozoroval provoz obce, 
sledoval jak se co dělá, neboť to pro mě bylo všechno nové. 
Poslední tři volební období jsem pracoval jako místostarosta

• Jaká byla Vaše očekávání ohledně funkce zastupitele? 
Splnila se tato očekávání, nebo to naopak bylo úplně všechno 
jinak?

Je to dost těžká otázka. Každé volební období bylo jiné, neboť 
složení zastupitelstva bylo jiné. Ve čtvrtém funkčním období jsem 
již věděl, co můžu čekat, ale vždycky vás něco překvapí. Někdy je 
to jako na houpačce, ale v zásadě se očekávání splnila.

• Co považujete za svůj největší úspěch za dobu funkčního 
období? A co se Vám naopak nezdařilo?

Nedokážu říct co je největším úspěchem, neboť máte radost 
z každé opravené zdi, kousku silnice, získané dotace, toho, že se 
do některých obcí opět vrátily obchody, prostě ze všeho co je ku 
prospěchu místním občanům, a co jim zpříjemní už tak dost těžké 
žití na venkově. Co se nepovedlo? Celou dobu práce v zastupi-
telstvu mám v hlavě chráněné bydlení pro seniory a bohužel se 
v tomto směru nepovedlo nic vyřešit. Budu doufat, že se touto 
myšlenkou bude zabývat příští zastupitelstvo. Jinak myslím, že 
nelze z mé strany říci, že by se vyloženě něco nepovedlo, i toto je 
věcí individuálního názoru. Některý občan je rád za to, že se 
investuje do sportovišť a nechápe, proč se dotují hostince, nebo se 
věnuje spousta času úpravě veřejných prostranství. Naopak jiný 
občan je rád, že si má kde posedět s kamarády, je čistá a upravená 
obec a nepotřebuje například sportovní areál. Je tedy neustále 
nutné hledat rovnováhu, aby veřejná spokojenost byla co nejvyšší. 

• Co Vás během volebního období nejvíc bavilo? Naopak, co 
Vás během volebního období bavilo nejméně nebo úplně štvalo?

Dlouhodobě mě zajímal provoz obce. Pro ty, kteří nevědí, co 
znamená provoz obce, uvedu jen pár příkladů. Provoz veřejného 
osvětlení, odpady, provoz vodovodů, výjezdové jednotky sborů 
dobrovolných hasičů atd. Samozřejmě se nelze upnout jen na tyto 
uváděné věci, neboť obec jako taková je obrovské množství 
různorodých odvětví, které vyžadují široký rozhled a neustálé 
zjišťování si nových informací. Prostě pro práci na úřadě platí, že 
se člověk stále učí.

Na druhou část otázky bych odpověděl, že asi není úplně nic, 
co by mě nebavilo. Snad jen práce, která se jeví jako zbytečná. 
Například mi mrzí, chování vandalů, kteří zlikvidovali většinu 
vysázených ovocných stromků podél cyklostezky. Samozřejmě mi 
mrzí věci, které jsme nestihli udělat, neboť je jich stále ještě 
spousta, které bychom měli řešit. Co mi mrzí, a to nejen jako 
místostarostu, ale i jako místního obyvatele je problematika mezi-
lidských vztahů, které bych řekl, se dlouhodobě zhoršují a pande-
mie koronaviru to jen umocnila.

• Co Vám výkon funkce zastupitele dal, nebo naopak vzal?

Výkon funkce zastupitele mi dal spoustu nových zkušeností 
a nadhled na různé věci. Naučil jsem se, že pravda je vždy někde 
uprostřed a člověk si na toto musí vzpomenout vždy, když řeší 
jakýkoliv problém. Nedá se říci, že by člověku něco konkrétního 
výkon funkce vzal.

• Stalo se někdy, že jste chtěl složit funkci. Pokud ano, jaký 
byl důvod?

Myslím, že asi ani ne. Vůbec si nepamatuji, že bych takové 
myšlenky někdy měl, ale spíše mi napadlo, že v následujícím 
období již kandidovat nebudu.

• Pokud byste měl toto volební období charakterizovat 
jedním slovem, jaké slovo by to bylo?

Jedním slovem se horská dráha říct nedá. Každé volební 
období bylo jiné a nelze ho jedním slovem ohodnotit.

• Nahlížíte po zkušenostech v zastupitelstvu na dění v obci 
jinak? (Nehodící se škrtněte)

Ano určitě.

Vážení čtenáři,

zprostředkovali jsme pro Vás rozhovor formou dotazníkového šetření s našimi zastupiteli. V tomto čísle jsme oslovili 
Miroslava Šustra, Jana Spoura a Jiřího Růta. Zastupitele Vám představíme v pořadí podle abecedy odzadu.

Jan SpourJan SpourJan Spour

Miroslav ŠustrMiroslav ŠustrMiroslav Šustr
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• Oznámkujte své působení v zastupitelstvu v tomto 
volebním období jako ve škole. (Nehodící se škrtněte)

1 2 3 4 5

Tato otázka není pro mě. To je otázka spíše pro širokou 
veřejnost, neboť člověk sám sebe hodnotí velmi těžce, ale 
doufám, že jsem v očích veřejnosti nepropadl. Celou dobu svého 
působení jsem se snažil pracovat ve prospěch obce, ale 
samozřejmě se některé věci nechají dělat i jinak, nebo něco 
uděláte a s odstupem času si říkáte, že podruhé byste tu samou 
situaci řešili jinak. Ale mám za úkol si dát známku, tak myslím tak 
za 2, vždycky jsou rezervy

• Dokážete si představit, že byste se ze své vesnice 
odstěhoval do města? (Nehodící se škrtněte)

V žádném případě.

• Jak koronavir ovlivnil život v naší obci a jak přímo Vás? Co 
Vám díky pandemii nejvíce chybí?

S následky pandemie se potýkáme všichni a někdo to 
samozřejmě snáší lépe a někdo hůře. Já myslím, že z důvodu 
rušení veřejných akcí se toto podepíše na mezilidských vztazích. 
Právě setkávání se s lidmi.

• Jste nyní spokojeni se stavem našich obcí? Co byste chtěl 
změnit?

Vždycky je co vylepšovat. Snažili jsme se opravovat nemo-
vitosti, ale spoustu oprav obec stále čeká, neboť nikdy nebude 
všechno hotovo, protože je to nekonečný koloběh. Já osobně jako 
občan našich obcí jsem spokojen, ale tato otázka by měla být 
adresována spíše našim občanům, protože nezáleží na spoko-
jenosti zastupitelů, ale široké veřejnosti. Co bych chtěl změnit? 
Bylo by vhodné se zamyslet nad systémem ohledně odpadů, aby 
byli lidé motivováni odpady třídit a například zauvažovat nad 
výběrem vodného, zda nezvolit vodné dvousložkové (tzn. nájem 
z vodoměru a skutečný stav odebrané vody). A opět bych si přál, 
aby byli občané motivováni s vodou šetřit, ale to lze bohužel 
zajistit pouze úpravou ceny vodného, neboť cena vodného je 
držena na nízké úrovni z důvodu, že si obec vodovody provozuje 
sama, což představuje široký objem práce a zdá se, že si tuto 
skutečnost naši občané moc neuvědomují.

• Co vidíte jako největší problém našich obcí?

V poslední době se potýkáme v zimních měsících se zimní 
údržbou našich komunikací. Tím nemyslím držbu pluhováním, tu 
myslím máme na velmi dobré úrovni. Naši občané na tuto 
skutečnost dost často upozorňují, ale zajišťovat údržbu posypem 
je velmi složité a v tomto oboru je každá rada drahá. Každopádně 
se nám tato skutečnost několikrát odrazila v autobusové dopravě, 
protože sami řidiči mají k dispozici techniku, která výkyvy počasí 
v zimním období podle slov řidičů moc nedává. Samozřejmě 
chápeme, že se nejedná pouze o údržbu pro automobily, ale i pro 
chodce. Snažíme se pro to dělat maximum, ale ne vždy je všechno 
tak jednoduché jak vypadá. Snažíme se objednat si službu údržby 
u SÚS Plzeňského kraje. SÚS nám vyjde vstříc, ale až když mají 
upraveny všechny své úseky a tudíž tu vzniká prodleva, kdy 
musíme všichni vydržet a dbát zvýšené opatrnosti.

• Co si myslíte, že by bylo potřeba do budoucna ve vaší obci 
zlepšit a již to nestihnete vyřešit?

Mrzí mi, že již nestihnu vyřešit plán se seniory. Stává se nám, 
že z našich obcí odcházejí do různých domovů pro seniory naši 
nejstarší. V mnoha případech se jedná o občany mohoucné, kteří 
se jen nedokáží postarat o topení, sekání trávy a v zimě o prohrno-
vání sněhu. Je mi líto, že se nepodařilo vytvořit místo, kam by 
mohli odcházet senioři z našich obcí a nemuseli by ztrácet kontakt 
se svým současným okolím a mohli by žít v místech, kde byli 
zvyklí žít celý život. V souvislosti s tímto projektem jsem pomýšlel 
na faru v Budislavicích. Ano i fara v Budislavicích mi musím říci, 
leží v žaludku, neboť je centrem obce. Chtěl bych proto poprosit 
příští zastupitelstvo, aby tuto myšlenku nezavíralo do šuplíku, 
protože jednou budeme všichni staří.

• Rozvoj obce je spojený s počtem obyvatel. Preferujete 
rozvoj ploch k zástavbě na okraji obcích nebo jste pro osídlování 
stávajících domů či výstavbu na pozemcích v centru obce, které 
jsou nezastavěné?

Já jsem zastáncem, aby se lidé stěhovali do center obcí. 
Nejsem zastáncem toho, kdy vedle krásné vesnice vyrůstá 
satelitní zástavba, kdy z důvodu vysoké ceny pozemku se staví 
domy na pár stech metrech čtverečních bez zahrad. Samozřejmě 
nechci žít v rezervaci, aby to nevyznělo špatně. Ale nemyslím si, 
že by bylo nutné dělat všechno to, co mají všude kolem. Tím, že 
jsou naše vesnice v tomto směru nedotčené je přece jejich krása. 
Jsem tedy pro, aby byly osidlovány centra obcí, nebo bylo stavěno 
uvnitř, pokud to jde.

• Bylo by přínosné, kdyby existovalo něco jako dobrovolná 
obecní policie? (Nehodící se škrtněte)

Rozhodně ne. Mezilidské vztahy se již tak dost zhoršily.

• Chystáte se svou obec zastupovat i v následujícím volebním 
období? (Nehodící se škrtněte)

V současnou chvíli nejsem schopen odhadnout, co bude za 
několik měsíců, ale kdybych měl kandidátku podávat zítra, tak ne.

• Pokud ano, jakou funkci byste chtěl jak zvolený zastupitel 
vykonávat? (výbor, komise, místostarosta, starosta)

• Pokud ne, proč?

Jsem v zastupitelstvu čtvrté volební období a ať se lidem třeba 
zdá, že tato funkce není nějak náročná, tak věřte, že je. Chtěl bych 
si od obecních povinností odpočinout a věnovat se více svým 
blízkým a své práci. Tím samozřejmě neříkám, že se do obce již 
nikdy nebudu chtít vrátit, neboť mne naše obec a dění v ní zajímá 
a zajímat bude, protože to nelze asi hned utnout a žít zde bez 
zájmu o obecní dění. To jsem koneckonců nikdy nedělal.

• Koho byste chtěl vidět jako příštího starostu? Případně jaký 
by měl být?

Myslím, že obec ideálního starostu, nebo spíš starostku má. 
V současné době si na pozici starosty nedovedu představit nikoho 
jiného než je paní starostka a rovněž si myslím, že nikomu již 
nemusí dokazovat, že svoji práci vykonává dobře a zodpovědně. 
Ale samozřejmě také záleží, zda bude mít zájem pokračovat. 

• Co byste vzkázal kandidátům na funkci zastupitele 
v následujícím volebním období?

Aby je jejich práce bavila a dělala jim jen radost, a aby práci pro 
obec měli v žebříčku na prvním místě. Aby si nic nedělali 
z věčných kritiků, protože se ve většině případů jedná o občany, 
kteří by funkci zastupitele nikdy vykonávat nechtěli. Samozřejmě 
k této pozici patří pevné nervy. Rovněž bych jim přál, aby činili jen 
dobrá rozhodnutí, což je někdy opravdu velmi složité, neboť se 
nikdy všem nezavděčíte. Dále bych zastupitelům přál partu 
spolehlivých zaměstnanců, protože není nic lepšího, když se na 
sebe mohou v práci lidé spolehnout.

• Co byste chtěl vzkázat čtenářům, občanům?

Čtenářům a občanům bych chtěl vzkázat, že ve všech čtyřech 
obdobích jsem se nejen já, ale i celé zastupitelstvo, snažili 
pracovat pro blaho své obce a jejích občanů. Rovněž bych je chtěl 
požádat někdy i o shovívavost vůči zastupitelům, neboť se 
opravdu snaží a dělají, co mohou. Když už se jim někdy třeba něco 
nebude líbit, tak aby to řešili v klidu a snažili se na to podívat 
z pozice zastupitele. Já sám jsem se zde musel spoustu věcí 
naučit a na spoustu věcí získal jiný náhled. Každopádně všem 
přeji mnoho zdraví a loučím se s přáním, aby se všem v našich 
obcích dobře žilo.

Děkujeme za práci místostarosty a za zodpovězení dotazníku 
a přejeme jen to dobré, splnění tajných přání a věříme, že si ještě 
působení v zastupitelstvu rozmyslí a bude pokračovat.

Jiří Růt, jako zastupitel byl zvolen již po revoluci, to pracoval 
v několika volebních období a teď se po delší odmlce do zastu-
pitelstva vrátil. Přestože jeho pracovní vytížení mu neumožňuje ve 
Smolivci být každý den, je platným zastupitelem a to hlavně ve 
stavební komisi, kde je předsedou.

• Co Vás přimělo ke kandidatuře do zastupitelstva obce?

Byl jsem osloven paní starostkou Evou Kubovou

• Zastupitelem obce jste se stal poprvé či již jako zastupitel 
pracujete několik volebních období a kolik?

V 90. letech jsem v zastupitelstvu už pracoval.

• Jakou funkci jste jako člen zastupitelstva vykonával v tomto 
období popřípadě v obdobích minulých?

Předseda stavební komise.

• Jaká byla Vaše očekávání ohledně funkce zastupitele? 
Splnila se tato očekávání, nebo to naopak bylo úplně všechno 
jinak?

Očekávání se v podstatě naplnila. V 90. létech se k některým 
věcem vůči občanům přistupovalo daleko benevolentněji, než 
dnes.

• Co považujete za svůj největší úspěch za dobu funkčního 
období? A co se Vám naopak nezdařilo?

O nějakém úspěchu bych asi nemluvil. A co se nezdařilo? Snad 
jen to, že jsem měl být u některých stavebních činností častěji.

• Co Vás během volebního období nejvíc bavilo? Naopak, co 
Vás během volebního období bavilo nejméně nebo úplně štvalo?

Bavilo mě dozorování stavby tenisového kurtu. Nedá se řici, že 
by mě něco nebavilo nebo dokonce štvalo.

• Co Vám výkon funkce zastupitele dal, nebo naopak vzal?

Dal mi širší náhled na místní obyvatele. Nevzal mně nic, snad 
jen trochu času, ale s tím se musí počítat.

• Stalo se někdy, že jste chtěl složit funkci. Pokud ano, jaký 
byl důvod?

Nestalo, ale do budoucna bych se pozamýšlel, jestli bych do 
kandidatury šel znovu. Jediným důvodem je málo času, v obci 
bývám jen o víkendech.

• Pokud byste měl toto volební období charakterizovat 
jedním slovem, jaké slovo by to bylo?

Myslím, že úspěšné ... i přes pandemická opatření.

• Nahlížíte po zkušenostech v zastupitelstvu na dění v obci 
jinak? (Nehodící se škrtněte)

Ano  Ne

• Oznámkujte své působení v zastupitelstvu v tomto 
volebním období jako ve škole. (Nehodící se škrtněte)

1 2 3 4 5

• Dokážete si představit, že byste se ze své vesnice 
odstěhoval do města? (Nehodící se škrtněte)

Ano  Ne  Ve všední dny ve městě žiji.

• Jak koronavir ovlivnil život v naší obci a jak přímo 
Vás? Co Vám díky pandemii nejvíce chybí?

Nevím, do jaké míry ovlivnil koronavirus život v obcích 
(myslím naše obce), ale mě v podstatě nijak obzvláště 
nezasáhl ani neomezil.

• Jste nyní spokojeni se stavem našich obcí? Co byste 
chtěl změnit?

Ano, myslím, že se do dění v obcích dosti investovalo a je 
to myslím na první pohled znát.

• Co vidíte jako největší problém našich obcí?

Nic mě momentálně nenapadá.

• Co si myslíte, že by bylo potřeba do budoucna ve vaší 
obci zlepšit a již to nestihnete vyřešit?

Líbilo by se mi to, s čím se již započalo. A to, že vedení 
el. se ze sloupů postupně stěhuje do země.

• Rozvoj obce je spojený s počtem obyvatel. 
Preferujete rozvoj ploch k zástavbě na okraji obcích nebo 
jste pro osídlování stávajících domů či výstavbu na 
pozemcích v centru obce, které jsou nezastavěné?

Jednoznačně preferuji centrum. Z pohledu obce je to 
výhodnější ekonomicky. Parcely na okrajích obce nejsou 
zasíťovány.

• Bylo by přínosné, kdyby existovalo něco jako 
dobrovolná obecní policie? (Nehodící se škrtněte)

Ano Ne

• Chystáte se svou obec zastupovat i v následujícím 
volebním období? (Nehodící se škrtněte)

Spíše ne, viz otázka 8.

• Pokud ano, jakou funkci byste chtěl jak zvolený 
zastupitel vykonávat? (výbor, komise, místostarosta, 
starosta)

Komise

• Pokud ne, proč?

Všichni dosavadní zastupitelé jsou místní a také tady 
nepřetržitě žijí. Já jsem rozlítaný po celé republice... 
Nemám tolik času věnovat se problematice.

• Koho byste chtěl vidět jako příštího starostu? 
Případně jaký by měl být?

Někoho takového jako je nynější paní starostka. Je 
evidentní, že svou funkcí žije.

• Co byste vzkázal kandidátům na funkci zastupitele 
v následujícím volebním období?

Aby v obci řešili, co nejvíce těch méně náročných úkolů, 
než těch ožehavých.

• Co byste chtěl vzkázat čtenářům, občanům?

Jsme na začátku roku, takže hlavně zdraví a pohodové 
běžné pracovní dny.

I Jirkovi děkujeme za činnost v zastupitelstvu a za 
zodpovězení dotazníku a přejeme pracovní i osobní 
úspěchy a pevné zdraví.

Karolína Černá
foto: Luděk Blovský

Jiří RůtJiří RůtJiří Růt



4 SMOLIVECKÉ NOVINY   4/2022

O
B

E
C

N
Í Z

Á
L
E
Ž
IT

O
S
T
I

5SMOLIVECKÉ NOVINY   4/2022

O
B

E
C

N
Í 
Z
Á

L
E
Ž
IT

O
S
T
I

• Oznámkujte své působení v zastupitelstvu v tomto 
volebním období jako ve škole. (Nehodící se škrtněte)

1 2 3 4 5

Tato otázka není pro mě. To je otázka spíše pro širokou 
veřejnost, neboť člověk sám sebe hodnotí velmi těžce, ale 
doufám, že jsem v očích veřejnosti nepropadl. Celou dobu svého 
působení jsem se snažil pracovat ve prospěch obce, ale 
samozřejmě se některé věci nechají dělat i jinak, nebo něco 
uděláte a s odstupem času si říkáte, že podruhé byste tu samou 
situaci řešili jinak. Ale mám za úkol si dát známku, tak myslím tak 
za 2, vždycky jsou rezervy

• Dokážete si představit, že byste se ze své vesnice 
odstěhoval do města? (Nehodící se škrtněte)

V žádném případě.

• Jak koronavir ovlivnil život v naší obci a jak přímo Vás? Co 
Vám díky pandemii nejvíce chybí?

S následky pandemie se potýkáme všichni a někdo to 
samozřejmě snáší lépe a někdo hůře. Já myslím, že z důvodu 
rušení veřejných akcí se toto podepíše na mezilidských vztazích. 
Právě setkávání se s lidmi.

• Jste nyní spokojeni se stavem našich obcí? Co byste chtěl 
změnit?

Vždycky je co vylepšovat. Snažili jsme se opravovat nemo-
vitosti, ale spoustu oprav obec stále čeká, neboť nikdy nebude 
všechno hotovo, protože je to nekonečný koloběh. Já osobně jako 
občan našich obcí jsem spokojen, ale tato otázka by měla být 
adresována spíše našim občanům, protože nezáleží na spoko-
jenosti zastupitelů, ale široké veřejnosti. Co bych chtěl změnit? 
Bylo by vhodné se zamyslet nad systémem ohledně odpadů, aby 
byli lidé motivováni odpady třídit a například zauvažovat nad 
výběrem vodného, zda nezvolit vodné dvousložkové (tzn. nájem 
z vodoměru a skutečný stav odebrané vody). A opět bych si přál, 
aby byli občané motivováni s vodou šetřit, ale to lze bohužel 
zajistit pouze úpravou ceny vodného, neboť cena vodného je 
držena na nízké úrovni z důvodu, že si obec vodovody provozuje 
sama, což představuje široký objem práce a zdá se, že si tuto 
skutečnost naši občané moc neuvědomují.

• Co vidíte jako největší problém našich obcí?

V poslední době se potýkáme v zimních měsících se zimní 
údržbou našich komunikací. Tím nemyslím držbu pluhováním, tu 
myslím máme na velmi dobré úrovni. Naši občané na tuto 
skutečnost dost často upozorňují, ale zajišťovat údržbu posypem 
je velmi složité a v tomto oboru je každá rada drahá. Každopádně 
se nám tato skutečnost několikrát odrazila v autobusové dopravě, 
protože sami řidiči mají k dispozici techniku, která výkyvy počasí 
v zimním období podle slov řidičů moc nedává. Samozřejmě 
chápeme, že se nejedná pouze o údržbu pro automobily, ale i pro 
chodce. Snažíme se pro to dělat maximum, ale ne vždy je všechno 
tak jednoduché jak vypadá. Snažíme se objednat si službu údržby 
u SÚS Plzeňského kraje. SÚS nám vyjde vstříc, ale až když mají 
upraveny všechny své úseky a tudíž tu vzniká prodleva, kdy 
musíme všichni vydržet a dbát zvýšené opatrnosti.

• Co si myslíte, že by bylo potřeba do budoucna ve vaší obci 
zlepšit a již to nestihnete vyřešit?

Mrzí mi, že již nestihnu vyřešit plán se seniory. Stává se nám, 
že z našich obcí odcházejí do různých domovů pro seniory naši 
nejstarší. V mnoha případech se jedná o občany mohoucné, kteří 
se jen nedokáží postarat o topení, sekání trávy a v zimě o prohrno-
vání sněhu. Je mi líto, že se nepodařilo vytvořit místo, kam by 
mohli odcházet senioři z našich obcí a nemuseli by ztrácet kontakt 
se svým současným okolím a mohli by žít v místech, kde byli 
zvyklí žít celý život. V souvislosti s tímto projektem jsem pomýšlel 
na faru v Budislavicích. Ano i fara v Budislavicích mi musím říci, 
leží v žaludku, neboť je centrem obce. Chtěl bych proto poprosit 
příští zastupitelstvo, aby tuto myšlenku nezavíralo do šuplíku, 
protože jednou budeme všichni staří.

• Rozvoj obce je spojený s počtem obyvatel. Preferujete 
rozvoj ploch k zástavbě na okraji obcích nebo jste pro osídlování 
stávajících domů či výstavbu na pozemcích v centru obce, které 
jsou nezastavěné?

Já jsem zastáncem, aby se lidé stěhovali do center obcí. 
Nejsem zastáncem toho, kdy vedle krásné vesnice vyrůstá 
satelitní zástavba, kdy z důvodu vysoké ceny pozemku se staví 
domy na pár stech metrech čtverečních bez zahrad. Samozřejmě 
nechci žít v rezervaci, aby to nevyznělo špatně. Ale nemyslím si, 
že by bylo nutné dělat všechno to, co mají všude kolem. Tím, že 
jsou naše vesnice v tomto směru nedotčené je přece jejich krása. 
Jsem tedy pro, aby byly osidlovány centra obcí, nebo bylo stavěno 
uvnitř, pokud to jde.

• Bylo by přínosné, kdyby existovalo něco jako dobrovolná 
obecní policie? (Nehodící se škrtněte)

Rozhodně ne. Mezilidské vztahy se již tak dost zhoršily.

• Chystáte se svou obec zastupovat i v následujícím volebním 
období? (Nehodící se škrtněte)

V současnou chvíli nejsem schopen odhadnout, co bude za 
několik měsíců, ale kdybych měl kandidátku podávat zítra, tak ne.

• Pokud ano, jakou funkci byste chtěl jak zvolený zastupitel 
vykonávat? (výbor, komise, místostarosta, starosta)

• Pokud ne, proč?

Jsem v zastupitelstvu čtvrté volební období a ať se lidem třeba 
zdá, že tato funkce není nějak náročná, tak věřte, že je. Chtěl bych 
si od obecních povinností odpočinout a věnovat se více svým 
blízkým a své práci. Tím samozřejmě neříkám, že se do obce již 
nikdy nebudu chtít vrátit, neboť mne naše obec a dění v ní zajímá 
a zajímat bude, protože to nelze asi hned utnout a žít zde bez 
zájmu o obecní dění. To jsem koneckonců nikdy nedělal.

• Koho byste chtěl vidět jako příštího starostu? Případně jaký 
by měl být?

Myslím, že obec ideálního starostu, nebo spíš starostku má. 
V současné době si na pozici starosty nedovedu představit nikoho 
jiného než je paní starostka a rovněž si myslím, že nikomu již 
nemusí dokazovat, že svoji práci vykonává dobře a zodpovědně. 
Ale samozřejmě také záleží, zda bude mít zájem pokračovat. 

• Co byste vzkázal kandidátům na funkci zastupitele 
v následujícím volebním období?

Aby je jejich práce bavila a dělala jim jen radost, a aby práci pro 
obec měli v žebříčku na prvním místě. Aby si nic nedělali 
z věčných kritiků, protože se ve většině případů jedná o občany, 
kteří by funkci zastupitele nikdy vykonávat nechtěli. Samozřejmě 
k této pozici patří pevné nervy. Rovněž bych jim přál, aby činili jen 
dobrá rozhodnutí, což je někdy opravdu velmi složité, neboť se 
nikdy všem nezavděčíte. Dále bych zastupitelům přál partu 
spolehlivých zaměstnanců, protože není nic lepšího, když se na 
sebe mohou v práci lidé spolehnout.

• Co byste chtěl vzkázat čtenářům, občanům?

Čtenářům a občanům bych chtěl vzkázat, že ve všech čtyřech 
obdobích jsem se nejen já, ale i celé zastupitelstvo, snažili 
pracovat pro blaho své obce a jejích občanů. Rovněž bych je chtěl 
požádat někdy i o shovívavost vůči zastupitelům, neboť se 
opravdu snaží a dělají, co mohou. Když už se jim někdy třeba něco 
nebude líbit, tak aby to řešili v klidu a snažili se na to podívat 
z pozice zastupitele. Já sám jsem se zde musel spoustu věcí 
naučit a na spoustu věcí získal jiný náhled. Každopádně všem 
přeji mnoho zdraví a loučím se s přáním, aby se všem v našich 
obcích dobře žilo.

Děkujeme za práci místostarosty a za zodpovězení dotazníku 
a přejeme jen to dobré, splnění tajných přání a věříme, že si ještě 
působení v zastupitelstvu rozmyslí a bude pokračovat.

Jiří Růt, jako zastupitel byl zvolen již po revoluci, to pracoval 
v několika volebních období a teď se po delší odmlce do zastu-
pitelstva vrátil. Přestože jeho pracovní vytížení mu neumožňuje ve 
Smolivci být každý den, je platným zastupitelem a to hlavně ve 
stavební komisi, kde je předsedou.

• Co Vás přimělo ke kandidatuře do zastupitelstva obce?

Byl jsem osloven paní starostkou Evou Kubovou

• Zastupitelem obce jste se stal poprvé či již jako zastupitel 
pracujete několik volebních období a kolik?

V 90. letech jsem v zastupitelstvu už pracoval.

• Jakou funkci jste jako člen zastupitelstva vykonával v tomto 
období popřípadě v obdobích minulých?

Předseda stavební komise.

• Jaká byla Vaše očekávání ohledně funkce zastupitele? 
Splnila se tato očekávání, nebo to naopak bylo úplně všechno 
jinak?

Očekávání se v podstatě naplnila. V 90. létech se k některým 
věcem vůči občanům přistupovalo daleko benevolentněji, než 
dnes.

• Co považujete za svůj největší úspěch za dobu funkčního 
období? A co se Vám naopak nezdařilo?

O nějakém úspěchu bych asi nemluvil. A co se nezdařilo? Snad 
jen to, že jsem měl být u některých stavebních činností častěji.

• Co Vás během volebního období nejvíc bavilo? Naopak, co 
Vás během volebního období bavilo nejméně nebo úplně štvalo?

Bavilo mě dozorování stavby tenisového kurtu. Nedá se řici, že 
by mě něco nebavilo nebo dokonce štvalo.

• Co Vám výkon funkce zastupitele dal, nebo naopak vzal?

Dal mi širší náhled na místní obyvatele. Nevzal mně nic, snad 
jen trochu času, ale s tím se musí počítat.

• Stalo se někdy, že jste chtěl složit funkci. Pokud ano, jaký 
byl důvod?

Nestalo, ale do budoucna bych se pozamýšlel, jestli bych do 
kandidatury šel znovu. Jediným důvodem je málo času, v obci 
bývám jen o víkendech.

• Pokud byste měl toto volební období charakterizovat 
jedním slovem, jaké slovo by to bylo?

Myslím, že úspěšné ... i přes pandemická opatření.

• Nahlížíte po zkušenostech v zastupitelstvu na dění v obci 
jinak? (Nehodící se škrtněte)

Ano  Ne

• Oznámkujte své působení v zastupitelstvu v tomto 
volebním období jako ve škole. (Nehodící se škrtněte)

1 2 3 4 5

• Dokážete si představit, že byste se ze své vesnice 
odstěhoval do města? (Nehodící se škrtněte)

Ano  Ne  Ve všední dny ve městě žiji.

• Jak koronavir ovlivnil život v naší obci a jak přímo 
Vás? Co Vám díky pandemii nejvíce chybí?

Nevím, do jaké míry ovlivnil koronavirus život v obcích 
(myslím naše obce), ale mě v podstatě nijak obzvláště 
nezasáhl ani neomezil.

• Jste nyní spokojeni se stavem našich obcí? Co byste 
chtěl změnit?

Ano, myslím, že se do dění v obcích dosti investovalo a je 
to myslím na první pohled znát.

• Co vidíte jako největší problém našich obcí?

Nic mě momentálně nenapadá.

• Co si myslíte, že by bylo potřeba do budoucna ve vaší 
obci zlepšit a již to nestihnete vyřešit?

Líbilo by se mi to, s čím se již započalo. A to, že vedení 
el. se ze sloupů postupně stěhuje do země.

• Rozvoj obce je spojený s počtem obyvatel. 
Preferujete rozvoj ploch k zástavbě na okraji obcích nebo 
jste pro osídlování stávajících domů či výstavbu na 
pozemcích v centru obce, které jsou nezastavěné?

Jednoznačně preferuji centrum. Z pohledu obce je to 
výhodnější ekonomicky. Parcely na okrajích obce nejsou 
zasíťovány.

• Bylo by přínosné, kdyby existovalo něco jako 
dobrovolná obecní policie? (Nehodící se škrtněte)

Ano Ne

• Chystáte se svou obec zastupovat i v následujícím 
volebním období? (Nehodící se škrtněte)

Spíše ne, viz otázka 8.

• Pokud ano, jakou funkci byste chtěl jak zvolený 
zastupitel vykonávat? (výbor, komise, místostarosta, 
starosta)

Komise

• Pokud ne, proč?

Všichni dosavadní zastupitelé jsou místní a také tady 
nepřetržitě žijí. Já jsem rozlítaný po celé republice... 
Nemám tolik času věnovat se problematice.

• Koho byste chtěl vidět jako příštího starostu? 
Případně jaký by měl být?

Někoho takového jako je nynější paní starostka. Je 
evidentní, že svou funkcí žije.

• Co byste vzkázal kandidátům na funkci zastupitele 
v následujícím volebním období?

Aby v obci řešili, co nejvíce těch méně náročných úkolů, 
než těch ožehavých.

• Co byste chtěl vzkázat čtenářům, občanům?

Jsme na začátku roku, takže hlavně zdraví a pohodové 
běžné pracovní dny.

I Jirkovi děkujeme za činnost v zastupitelstvu a za 
zodpovězení dotazníku a přejeme pracovní i osobní 
úspěchy a pevné zdraví.

Karolína Černá
foto: Luděk Blovský

Jiří RůtJiří RůtJiří Růt
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Vážení čtenáři,

také v měsíci dubnu Vám doporučím čtyři knižní tituly. První knihou je román s názvem „Se špetkou skořice“ od americké spisovatelky 
Elizabeth Acevedo, jejíž knihy jsou ideální k odpolednímu odpočinku s kávou. Následuje historický román „Nalezenec“ od autorky Stacey 
Halls. Jedná se o emotivní příběh o lásce a tajemství dvou silných žen, které to v životě neměly vůbec lehké. Záhada panství Bainbridge, 
hororový román, je další představenou knihou, kterou napsala Laura Purcell. Velmi povedené a strašidelné hororové scény vytváří tři 
dějové linie, které do sebe zapadají a vzájemně na sebe navazují. Kniha Rozsudek smrti je detektivka z českého prostředí od Kristýny 
Trpkové. Celkově se spíše jedná o oddechovou detektivku.

První hudební vystoupení bylo v podobě Waldemara Matušky 
revival, který zvedl ze židle mnoho příznivců. Když Walda vyčerpal 
své síly i písně, čekalo nás vystoupení s bublinami, to by člověk 
nevěřil, co se s bublinou dá všechno udělat, jsem ráda, že udělám 
bublinu se žvýkačkou. Cvik dělá mistra, no… Kolem 16:00 se 
rozdávaly květiny, v podobě krásných růží a následovala večeře 
v podobě řízků. Mnozí z nás ani nedojedli, protože se na podiu 
objevili Kabáti revival a to musím konstatovat, že byla pecka. Hráli 
zhruba do 21:00. Tančili jsme všichni jako o život, o zpěvu ani 
nemluvím. 

Na závěr bych chtěla poděkovat všem organizátorům, kteří 
pomohli s přípravou sálu a celé akce. Jirkovi Benešovi, který se 
postaral o vytopený sál a samozřejmě obci, díky které se tohle vše 
mohlo uskutečnit. A v poslední řadě novému taxikáři, Tomáši 
Fenkovi, který rovnou z výjezdu jezdil pro dámy, které se chtěly 
odebrat k domovu. 

DĚKUJEME!

Bylo vidět, že jsme dlouho nikde nebyli, 

co měli, jsme snědli, vypili.

Zase jsme se všichni sešli, 

do kulturáku se krásně vešli.

Perfektně jsme si to užili,

děkujeme všem, co si s námi připili.

Troufám si za všechny říct,

kéž by takových povedených akcí bylo víc.

Veronika Vonášková

Se špetkou skořice

Počet stran: 336; vydáno 2021; 1. vydání

Anotace: Kniha vypráví o příběhu milé a odvážné Emoni, která se už v pubertálním věku stala maminkou malé 
Emmy. Dívka se snaží skloubit studium střední školy, práci a péči o svou malou holčičku. Středoškolačka Emoni se 
stará o malou dcerku, a i když se vším pomáhá milovaná Buela, musí činit nejedno těžké rozhodnutí. Dělit svůj čas 
mezi školu, práci a výchovu holčičky není vůbec jednoduché a Emoni občas neví, kde jí hlava stojí. Jediné místo, 
kde mohou jít Emoniny povinnosti stranou, je kuchyň. Emoni má totiž obrovský dar – z každého jídla dokáže 
vytvořit neuvěřitelnou dobrotu. Ačkoli by své nadání ráda rozvíjela a studovala kulinářskou školu, tuší, že tento sen 
je příliš vzdálený. Přesto cítí, že si zaslouží dostat šanci a nechat svůj talent zazářit.

HODNOCENÍ: 73%

Nalezenec

Počet stran: 327; vydáno 2021; 1. vydání

Anotace: Tato kniha je historickým románem o lásce a tajemství, které změnilo osudy dvou žen. Děj se odehrává 
v Londýně roku 1754. Šest let poté, co zanechala svou nemanželskou dceru Claru v londýnské nemocnici 
Foundling, se Bess Brightová vrací, aby získala své dítě zpět. Obává se nejhoršího, že Clara zemřela. Poslední věc, 
kterou očekává, je slyšet, že si před lety dceru již vyzvedla. Kdo vzal její dítě a proč? V tichém ponurém domě na 
okraji Londýna žije mladá vdova, která od manželovy smrti neopouští svůj byt, dokonce ani kvůli své malé dcerce 
Charlottě. Na radu přítele je ale ochotna najmout chůvu, která se bude Charlottě věnovat.

HODNOCENÍ: 84%

Rozsudek smrti

Počet stran: 344; vydáno 2021; 1. vydání

Anotace: Případ údajně zkorumpovaného soudce vtáhne soukromého detektiva hlouběji do temných tajemství, 
než původně očekával… Soukromý detektiv Robert Herman je úspěšný ve své práci, v osobním životě se mu však 
daří o něco méně. Když jej jednoho dne požádá o pomoc manželka Artura Jonáše, soudce z Městského soudu 
v Praze, který byl obviněn z korupčního jednání, vidí v novém případu příslib změny a vybočení z běžné pracovní 
rutiny. Brzy však zjistí, že jeho klientka mu neříká úplnou pravdu a vyšetřování se začíná komplikovat. Čím hlouběji 
proniká do životů všech zúčastněných, tím temnější věci vyplouvají na povrch. V momentě, kdy dojde k vraždě, už 
pro Hermana není cesty zpět. Je odhodlaný přijít záhadnému případu na kloub za každou cenu.

HODNOCENÍ: 87%

Záhada panství Bainbridge

Počet stran: 344; vydáno 2021; 1. vydání

Anotace: Jedná se o strašidelný příběh, který se odehrává v 19. století v domě, jehož temná historie sahá až do 
století sedmnáctého. Když se mladá vdova Elsie přestěhuje na venkovské sídlo svého zesnulého manžela Ruperta 
Bainbridge, čeká ji kromě chladného přijetí od služebných a nekonečných hodin osamění i temné překvapení. 
V podkroví nalezne zvláštní dřevěné figuríny zvané tiší společníci. Brzy se v domě začnou dít prazvláštní věci – 
netrvá dlouho a řada nešťastných a nevysvětlitelných nehod začne Elsie přerůstat přes hlavu. Elsie se tak potýká 
nejen s duchy své minulosti, ale i se silami, nad kterými pomalu ale jistě ztrácí kontrolu. Když při strašlivém požáru 
skončí zmrzačená v ústavu pro duševně choré, má konečně možnost vyprávět svůj příběh – nic jiného jí ani 
nezbývá: buď pravda, nebo šibenice. Postupně chápavému doktorovi Shepherdovi odkrývá svůj příběh, ve kterém 
se prolíná lidské zlo s běsy dávné minulosti. Uvěří doktor jejímu příběhu a uchrání ji od oprátky?

HODNOCENÍ: 85%

Dubnové knižní hity

Zdroj anotace: Katalog Národní knihovny ČR
Květa Marešová ml., knihovnice

Oslava MDŽ
Pokračování z úvodní stránky
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Vážení čtenáři,

také v měsíci dubnu Vám doporučím čtyři knižní tituly. První knihou je román s názvem „Se špetkou skořice“ od americké spisovatelky 
Elizabeth Acevedo, jejíž knihy jsou ideální k odpolednímu odpočinku s kávou. Následuje historický román „Nalezenec“ od autorky Stacey 
Halls. Jedná se o emotivní příběh o lásce a tajemství dvou silných žen, které to v životě neměly vůbec lehké. Záhada panství Bainbridge, 
hororový román, je další představenou knihou, kterou napsala Laura Purcell. Velmi povedené a strašidelné hororové scény vytváří tři 
dějové linie, které do sebe zapadají a vzájemně na sebe navazují. Kniha Rozsudek smrti je detektivka z českého prostředí od Kristýny 
Trpkové. Celkově se spíše jedná o oddechovou detektivku.

První hudební vystoupení bylo v podobě Waldemara Matušky 
revival, který zvedl ze židle mnoho příznivců. Když Walda vyčerpal 
své síly i písně, čekalo nás vystoupení s bublinami, to by člověk 
nevěřil, co se s bublinou dá všechno udělat, jsem ráda, že udělám 
bublinu se žvýkačkou. Cvik dělá mistra, no… Kolem 16:00 se 
rozdávaly květiny, v podobě krásných růží a následovala večeře 
v podobě řízků. Mnozí z nás ani nedojedli, protože se na podiu 
objevili Kabáti revival a to musím konstatovat, že byla pecka. Hráli 
zhruba do 21:00. Tančili jsme všichni jako o život, o zpěvu ani 
nemluvím. 

Na závěr bych chtěla poděkovat všem organizátorům, kteří 
pomohli s přípravou sálu a celé akce. Jirkovi Benešovi, který se 
postaral o vytopený sál a samozřejmě obci, díky které se tohle vše 
mohlo uskutečnit. A v poslední řadě novému taxikáři, Tomáši 
Fenkovi, který rovnou z výjezdu jezdil pro dámy, které se chtěly 
odebrat k domovu. 

DĚKUJEME!

Bylo vidět, že jsme dlouho nikde nebyli, 

co měli, jsme snědli, vypili.

Zase jsme se všichni sešli, 

do kulturáku se krásně vešli.

Perfektně jsme si to užili,

děkujeme všem, co si s námi připili.

Troufám si za všechny říct,

kéž by takových povedených akcí bylo víc.

Veronika Vonášková

Se špetkou skořice

Počet stran: 336; vydáno 2021; 1. vydání

Anotace: Kniha vypráví o příběhu milé a odvážné Emoni, která se už v pubertálním věku stala maminkou malé 
Emmy. Dívka se snaží skloubit studium střední školy, práci a péči o svou malou holčičku. Středoškolačka Emoni se 
stará o malou dcerku, a i když se vším pomáhá milovaná Buela, musí činit nejedno těžké rozhodnutí. Dělit svůj čas 
mezi školu, práci a výchovu holčičky není vůbec jednoduché a Emoni občas neví, kde jí hlava stojí. Jediné místo, 
kde mohou jít Emoniny povinnosti stranou, je kuchyň. Emoni má totiž obrovský dar – z každého jídla dokáže 
vytvořit neuvěřitelnou dobrotu. Ačkoli by své nadání ráda rozvíjela a studovala kulinářskou školu, tuší, že tento sen 
je příliš vzdálený. Přesto cítí, že si zaslouží dostat šanci a nechat svůj talent zazářit.

HODNOCENÍ: 73%

Nalezenec

Počet stran: 327; vydáno 2021; 1. vydání

Anotace: Tato kniha je historickým románem o lásce a tajemství, které změnilo osudy dvou žen. Děj se odehrává 
v Londýně roku 1754. Šest let poté, co zanechala svou nemanželskou dceru Claru v londýnské nemocnici 
Foundling, se Bess Brightová vrací, aby získala své dítě zpět. Obává se nejhoršího, že Clara zemřela. Poslední věc, 
kterou očekává, je slyšet, že si před lety dceru již vyzvedla. Kdo vzal její dítě a proč? V tichém ponurém domě na 
okraji Londýna žije mladá vdova, která od manželovy smrti neopouští svůj byt, dokonce ani kvůli své malé dcerce 
Charlottě. Na radu přítele je ale ochotna najmout chůvu, která se bude Charlottě věnovat.

HODNOCENÍ: 84%

Rozsudek smrti

Počet stran: 344; vydáno 2021; 1. vydání

Anotace: Případ údajně zkorumpovaného soudce vtáhne soukromého detektiva hlouběji do temných tajemství, 
než původně očekával… Soukromý detektiv Robert Herman je úspěšný ve své práci, v osobním životě se mu však 
daří o něco méně. Když jej jednoho dne požádá o pomoc manželka Artura Jonáše, soudce z Městského soudu 
v Praze, který byl obviněn z korupčního jednání, vidí v novém případu příslib změny a vybočení z běžné pracovní 
rutiny. Brzy však zjistí, že jeho klientka mu neříká úplnou pravdu a vyšetřování se začíná komplikovat. Čím hlouběji 
proniká do životů všech zúčastněných, tím temnější věci vyplouvají na povrch. V momentě, kdy dojde k vraždě, už 
pro Hermana není cesty zpět. Je odhodlaný přijít záhadnému případu na kloub za každou cenu.

HODNOCENÍ: 87%

Záhada panství Bainbridge

Počet stran: 344; vydáno 2021; 1. vydání

Anotace: Jedná se o strašidelný příběh, který se odehrává v 19. století v domě, jehož temná historie sahá až do 
století sedmnáctého. Když se mladá vdova Elsie přestěhuje na venkovské sídlo svého zesnulého manžela Ruperta 
Bainbridge, čeká ji kromě chladného přijetí od služebných a nekonečných hodin osamění i temné překvapení. 
V podkroví nalezne zvláštní dřevěné figuríny zvané tiší společníci. Brzy se v domě začnou dít prazvláštní věci – 
netrvá dlouho a řada nešťastných a nevysvětlitelných nehod začne Elsie přerůstat přes hlavu. Elsie se tak potýká 
nejen s duchy své minulosti, ale i se silami, nad kterými pomalu ale jistě ztrácí kontrolu. Když při strašlivém požáru 
skončí zmrzačená v ústavu pro duševně choré, má konečně možnost vyprávět svůj příběh – nic jiného jí ani 
nezbývá: buď pravda, nebo šibenice. Postupně chápavému doktorovi Shepherdovi odkrývá svůj příběh, ve kterém 
se prolíná lidské zlo s běsy dávné minulosti. Uvěří doktor jejímu příběhu a uchrání ji od oprátky?

HODNOCENÍ: 85%

Dubnové knižní hity

Zdroj anotace: Katalog Národní knihovny ČR
Květa Marešová ml., knihovnice

Oslava MDŽ
Pokračování z úvodní stránky
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Hasiči jeli do Polska… Valná hromada SDH Budislavice
Hasiči ve své záchranářské činnosti pokračují i v březnu.

Mladosmolivecké výjezdové jednotce JPOIII k jedenácti 
výjezdům v lednu a v únoru roku 2022 přibyly v březnu 
další čtyři. A jednou se dokonce zúčastnili i humanitární 
činnosti a přivezli z Varšavy osm ukrajinských uprchlíků. 
Poděkování patří T. Fenkovi, T. Nesvedovi, J. Swietoňovi 
a J. Pravdovi. Všichni čtyři 10. 3. 2022 dojeli dopravním 
autem mladosmoliveckých hasičů a osobním autem 
Agrochovu pro rodinné příslušníky Ukrajinců, kteří pracují 
v Agrochovu. Cesta byla náročná a trvala více než 
2O hodin, ale kluci to zvládli.

Ještě jednou díky!

Eva Kubová
foto: Tomáš Fenko

VaršavaVaršavaVaršava VaršavaVaršavaVaršava

VaršavaVaršavaVaršava

VaršavaVaršavaVaršava

 výjezdy v březnu 2022 výjezdy v březnu 2022 výjezdy v březnu 2022 výjezdy v březnu 2022 výjezdy v březnu 2022 výjezdy v březnu 2022

 výjezdy v březnu 2022 výjezdy v březnu 2022 výjezdy v březnu 2022 výjezdy v březnu 2022 výjezdy v březnu 2022 výjezdy v březnu 2022

Valná hromada našeho sboru byla naplánována na lednový 
datum, ale bylo nutno ji posunout na neurčito, neboť se rapidně 
zhoršila aktuální pandemická situace. Když začalo docházet 
k rozvolňování, tak si náš sbor určil datum pro jednání na 
4. března.

Jako obvykle byli na jednání pozváni zástupci ze spřátelených 
sborů z Mladého Smolivce a Kladrubec, ale i do delegace zasáhl 
covid, a tudíž dorazili pouze dva zástupci z Mladého Smolivce 
a paní starostka. Začátek schůze byl naplánován na devatenáctou 
hodinu, avšak začátek se o pár minut zdržel, jak už to bývá. 
Schůzi jsem řídil já a po zahájení a minutě ticha, za členy, kteří se 
bohužel valné hromady nedožili, se mohlo začít s předčítáním 
zpráv. Starosta sboru přednesl zprávu o činnosti za roky 2020 
a 2021, neboť se v loňském roce valná hromada z důvodu 
pandemie nekonala vůbec. Následovala zpráva o hospodaření, 
kterou přednesla přítomným hospodářka Jana Spourová a nutno 
podotknout, že z výše uvedených zpráv bylo patrno, že se toho 
poslední dva roky moc nedělo. Následoval plán činnosti na 
následující rok, ve kterém nás čeká jako hlavní úkol uspořádání 
hasičského cvičení, tady v Budislavicích. Ještě si členská 
základna schválila přijetí nového člena a nevybírání finanční 
částky za předepsané neodpracované brigádnické hodiny za 
uplynulé dva roky. Dále již následovala jen diskuse, do které se 
přihlásili pan Šustr z Mladého Smolivce, aby náš sbor pozdravil 
a paní starostka, která nám poděkovala za práci a seznámila nás 
s financemi, kterými obec na hasiče přispívá. Potom nás čekal již 
jen závěr, občerstvení a volná zábava. Musím říci, že zábavu 
ovlivnily události spojené s invazí ruských vojsk na Ukrajinu, které 

v posledních dnech všichni se zájmem sledují. Už od odpoledních 
hodin a po čas celé schůze probíhala v hasičské zbrojnici 
materiální humanitární sbírka pro Ukrajinu pořádaná právě 
místními hasiči. Přičemž bych chtěl všem dárcům poděkovat.

Závěrem bych chtěl vyslovit přání, abychom se nám vydařilo se 
již vymanit z pandemických opatření a aby se uklidnila i situace 
válečná a život se mohl vrátit opět do normálu a mohli jsme pouze 
plánovat a organizovat akce společenské.

Honza Spour
foto: Zdena Spourová

Materiální sbírka pro Ukrajinu v Budislavicích
Asi nás všechny velice překvapilo a hluboce zasáhlo, když jsme 

se z televize a internetu dozvěděli, že ruská vojska překročila 
hranice Ukrajiny a začala jejich masivní invaze na území 
suverénního státu. Ruskou stranou je tato invaze nazývaná 
„speciální vojenská operace“, ale když vidím záběry z Ukrajiny, 
tak mi napadá, že je to jen jiný výraz pro skutečnou válku. Při 
pohledu na civilní obyvatelstvo opouštějící své domovy, muže 
odvážející své ženy a děti na hranice jiného státu do zatím 
bezpečného prostředí a vracející se, aby se zbraní v ruce bránili 
své domovy, se člověku derou slzy do očí.

I my v Budislavicích jsme si kladli otázku, jak co nejdřív 
podpořit a pomoct lidem postiženým válkou. Procházeli jsme 
spoustu webů různých společností zabývajících se charitou, až 
jsme narazili na materiální sbírku, kterou organizovaly České 
dráhy, a sběrná místa byla zřízena na 63 železničních stanicích po 
celé republice. Pro Plzeňský kraj to bylo nádraží v Domažlicích, 
Klatovech a Plzni. Rozhodli jsme se tedy sbírku uspořádat u nás, 
abychom sběrné místo přiblížili našim občanům, neboť místa 
všech charitativních společností jsou notně vzdálena od našich 
obcí. Dárci mohli svojí podporu odevzdávat v Budislavicích v hasi-
čárně a odtud se o dopravu na oficiální místo postarali místní 
hasiči. Sbírka byla naplánována na pátek 4. 3. a sběrné místo se 
otevřelo v době od 16 do 21 hodin. Bylo pro nás velkým 
překvapením s jakou odezvou se sbírka u občanů setkala, neboť se 
dostavilo se svými dary 34 dárců a bylo sebráno 900 kg různého 
materiálu. Nejvíce občané poskytovali deky, trvanlivé potraviny, 
hygienické potřeby, vodu atd. Každý přispíval dle svých možností. 
Druhý den ráno se začalo balit do krabic a nakládat. Materiál byl 
odvezen do Klatov na nádraží, kde se shromažďoval v hale, která 
normálně slouží jako půjčovna kol. Samozřejmě nás zajímalo, 
jakým způsobem se materiál dostane k lidem, kteří ho potřebují, 

a proto jsme se v pondělí spojili s Klatovským nádražím, aby nám 
poskytli podrobnější informace. Materiál byl naložen a přepraven 
do centrálního skladu, který je zřízen na nádraží v Bohumíně, kde 
bude podrobněji roztřízen a humanitárním vlakem poputuje do 
ukrajinského Čopu. České dráhy již vypravily několik 
humanitárních vlaků, kterými ve směru do Čopu vlaková souprava 
veze humanitární pomoc a zpět veze kolem 600 uprchlíků, pře-
vážně žen a dětí. Vlak na Ukrajinu bude v tomto režimu zatím 
jezdit do odvolání. Takže nakonec byla spokojenost, neboť již víme 
a touto cestou informujeme i Vás dárce, že jsme se podíleli na 
dobré věci, a že to všechno mělo smysl.

Závěrem bych chtěl říci, že některým z nás to možná nepřijde, 
ale v tuto chvíli neexistuje malá pomoc a máma utíkající z domova 
se dvěma dětmi jakoukoliv pomoc jistě velice ocení. Všem dárcům 
bychom chtěli moc a moc poděkovat za jejich dary, a dále bych 
chtěl poděkovat Obci Mladý Smolivec za pomoc při přepravě 
materiálu do Klatov. Bylo to první kolo sbírky a dohodli jsme se, že 
sbírku v případě potřeby zopakujeme dle aktuální situace. Občané 
budou informování jako vždy na webu obce a prostřednictvím 
místního rozhlasu. Děkujeme, že pomáháte.

Za SDH Budislavice Spour
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Hasiči jeli do Polska… Valná hromada SDH Budislavice
Hasiči ve své záchranářské činnosti pokračují i v březnu.

Mladosmolivecké výjezdové jednotce JPOIII k jedenácti 
výjezdům v lednu a v únoru roku 2022 přibyly v březnu 
další čtyři. A jednou se dokonce zúčastnili i humanitární 
činnosti a přivezli z Varšavy osm ukrajinských uprchlíků. 
Poděkování patří T. Fenkovi, T. Nesvedovi, J. Swietoňovi 
a J. Pravdovi. Všichni čtyři 10. 3. 2022 dojeli dopravním 
autem mladosmoliveckých hasičů a osobním autem 
Agrochovu pro rodinné příslušníky Ukrajinců, kteří pracují 
v Agrochovu. Cesta byla náročná a trvala více než 
2O hodin, ale kluci to zvládli.

Ještě jednou díky!

Eva Kubová
foto: Tomáš Fenko
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Valná hromada našeho sboru byla naplánována na lednový 
datum, ale bylo nutno ji posunout na neurčito, neboť se rapidně 
zhoršila aktuální pandemická situace. Když začalo docházet 
k rozvolňování, tak si náš sbor určil datum pro jednání na 
4. března.

Jako obvykle byli na jednání pozváni zástupci ze spřátelených 
sborů z Mladého Smolivce a Kladrubec, ale i do delegace zasáhl 
covid, a tudíž dorazili pouze dva zástupci z Mladého Smolivce 
a paní starostka. Začátek schůze byl naplánován na devatenáctou 
hodinu, avšak začátek se o pár minut zdržel, jak už to bývá. 
Schůzi jsem řídil já a po zahájení a minutě ticha, za členy, kteří se 
bohužel valné hromady nedožili, se mohlo začít s předčítáním 
zpráv. Starosta sboru přednesl zprávu o činnosti za roky 2020 
a 2021, neboť se v loňském roce valná hromada z důvodu 
pandemie nekonala vůbec. Následovala zpráva o hospodaření, 
kterou přednesla přítomným hospodářka Jana Spourová a nutno 
podotknout, že z výše uvedených zpráv bylo patrno, že se toho 
poslední dva roky moc nedělo. Následoval plán činnosti na 
následující rok, ve kterém nás čeká jako hlavní úkol uspořádání 
hasičského cvičení, tady v Budislavicích. Ještě si členská 
základna schválila přijetí nového člena a nevybírání finanční 
částky za předepsané neodpracované brigádnické hodiny za 
uplynulé dva roky. Dále již následovala jen diskuse, do které se 
přihlásili pan Šustr z Mladého Smolivce, aby náš sbor pozdravil 
a paní starostka, která nám poděkovala za práci a seznámila nás 
s financemi, kterými obec na hasiče přispívá. Potom nás čekal již 
jen závěr, občerstvení a volná zábava. Musím říci, že zábavu 
ovlivnily události spojené s invazí ruských vojsk na Ukrajinu, které 

v posledních dnech všichni se zájmem sledují. Už od odpoledních 
hodin a po čas celé schůze probíhala v hasičské zbrojnici 
materiální humanitární sbírka pro Ukrajinu pořádaná právě 
místními hasiči. Přičemž bych chtěl všem dárcům poděkovat.

Závěrem bych chtěl vyslovit přání, abychom se nám vydařilo se 
již vymanit z pandemických opatření a aby se uklidnila i situace 
válečná a život se mohl vrátit opět do normálu a mohli jsme pouze 
plánovat a organizovat akce společenské.

Honza Spour
foto: Zdena Spourová

Materiální sbírka pro Ukrajinu v Budislavicích
Asi nás všechny velice překvapilo a hluboce zasáhlo, když jsme 

se z televize a internetu dozvěděli, že ruská vojska překročila 
hranice Ukrajiny a začala jejich masivní invaze na území 
suverénního státu. Ruskou stranou je tato invaze nazývaná 
„speciální vojenská operace“, ale když vidím záběry z Ukrajiny, 
tak mi napadá, že je to jen jiný výraz pro skutečnou válku. Při 
pohledu na civilní obyvatelstvo opouštějící své domovy, muže 
odvážející své ženy a děti na hranice jiného státu do zatím 
bezpečného prostředí a vracející se, aby se zbraní v ruce bránili 
své domovy, se člověku derou slzy do očí.

I my v Budislavicích jsme si kladli otázku, jak co nejdřív 
podpořit a pomoct lidem postiženým válkou. Procházeli jsme 
spoustu webů různých společností zabývajících se charitou, až 
jsme narazili na materiální sbírku, kterou organizovaly České 
dráhy, a sběrná místa byla zřízena na 63 železničních stanicích po 
celé republice. Pro Plzeňský kraj to bylo nádraží v Domažlicích, 
Klatovech a Plzni. Rozhodli jsme se tedy sbírku uspořádat u nás, 
abychom sběrné místo přiblížili našim občanům, neboť místa 
všech charitativních společností jsou notně vzdálena od našich 
obcí. Dárci mohli svojí podporu odevzdávat v Budislavicích v hasi-
čárně a odtud se o dopravu na oficiální místo postarali místní 
hasiči. Sbírka byla naplánována na pátek 4. 3. a sběrné místo se 
otevřelo v době od 16 do 21 hodin. Bylo pro nás velkým 
překvapením s jakou odezvou se sbírka u občanů setkala, neboť se 
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materiálu. Nejvíce občané poskytovali deky, trvanlivé potraviny, 
hygienické potřeby, vodu atd. Každý přispíval dle svých možností. 
Druhý den ráno se začalo balit do krabic a nakládat. Materiál byl 
odvezen do Klatov na nádraží, kde se shromažďoval v hale, která 
normálně slouží jako půjčovna kol. Samozřejmě nás zajímalo, 
jakým způsobem se materiál dostane k lidem, kteří ho potřebují, 

a proto jsme se v pondělí spojili s Klatovským nádražím, aby nám 
poskytli podrobnější informace. Materiál byl naložen a přepraven 
do centrálního skladu, který je zřízen na nádraží v Bohumíně, kde 
bude podrobněji roztřízen a humanitárním vlakem poputuje do 
ukrajinského Čopu. České dráhy již vypravily několik 
humanitárních vlaků, kterými ve směru do Čopu vlaková souprava 
veze humanitární pomoc a zpět veze kolem 600 uprchlíků, pře-
vážně žen a dětí. Vlak na Ukrajinu bude v tomto režimu zatím 
jezdit do odvolání. Takže nakonec byla spokojenost, neboť již víme 
a touto cestou informujeme i Vás dárce, že jsme se podíleli na 
dobré věci, a že to všechno mělo smysl.

Závěrem bych chtěl říci, že některým z nás to možná nepřijde, 
ale v tuto chvíli neexistuje malá pomoc a máma utíkající z domova 
se dvěma dětmi jakoukoliv pomoc jistě velice ocení. Všem dárcům 
bychom chtěli moc a moc poděkovat za jejich dary, a dále bych 
chtěl poděkovat Obci Mladý Smolivec za pomoc při přepravě 
materiálu do Klatov. Bylo to první kolo sbírky a dohodli jsme se, že 
sbírku v případě potřeby zopakujeme dle aktuální situace. Občané 
budou informování jako vždy na webu obce a prostřednictvím 
místního rozhlasu. Děkujeme, že pomáháte.

Za SDH Budislavice Spour
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Dětský maškarní bál v Dožicích 
26. 3. 2022

Maškarní bál pro dospělé v Dožicích 
26. 3. 2022

Dne 26. 3. 2022 proběhl v Dožické hospůdce dětský 
maškarní bál. Po roční přestávce způsobené covid 
pandemií se tedy mohli děti a jejich rodiče konečně zase 
těšit na zábavu pořádanou Sborem dobrovolných hasičů 
v Dožicích.

Dětský maškarní bál měl začít ve 14 hodin, první masky 
se svými rodiči se ale začaly objevovat už po půl druhé. 
Zpočátku jsme právě kvůli covid pandemii a krásnému 
sobotnímu odpolednímu počasí očekávali malou účast, ale 
navzdory našim očekáváním se sál Dožické hospůdky 
během hodiny naplnil běhajícími, smějícími se tvářemi. 
Těšili jsme se poněkud vysoké účasti okolo 20 kostýmů 
s rodiči, kteří přijeli i z větších dálek než jen z nejbližšího 
okolí, třeba až z Nepomuka. Rodiče rádi využili možnost 
poskytnout svým ratolestím krásné a plné odpoledne 
pořádané v naší obci.

Kromě školáků a předškoláků nás navštívili i ti nejmenší, 
kteří také na chvíli opustili klid svých kočárků a zatančili si 
do rytmu písniček z pohádek se svými rodiči. Mezi hemží-
cími se dětmi jsme mohli najít spoustu různých kostýmů 
a masek. U holčiček byl již tradičně nejčastější volbou 
kostým princezny, letos suverénně vyhrála konkrétně 
princezna Elsa z pohádky Ledové království. Dále jsme si 
mohli všimnout kravičky, papouška, piráta, policisty, 
šašků, nebo třeba Mickey Mouse. Inu, letos se nám sešlo 
spoustu masek, že bylo nemožné vybrat mezi nimi tu 
nejlepší, proto byly všechny odměněny stejně – 1. místem.

Místní hasičky pro ně také připravily několik her 
a soutěží. Nejdříve děti kličkovaly slalom mezi židlemi 
s pingpongovým míčkem na lžíci, pak házely míčky na koš, 
tancovaly pod tyčí a s balónky, nechyběla ani každoroční 

židličkovaná. Poměrně novou hrou bylo nasávání lentilek 
brčkem. A ti nejodvážnější dokonce zpívali nebo říkali 
básničky do mikrofonu.

Rodiče se při pohledu na své bavící se potomky 
občerstvili v místní hospodě, kde si objednali různé nápoje. 
K nim si koupili také chlebíčky a zákusky prodávané u vstu-
pu. Většina z nich se ale už těšila na zábavu pro dospělé 
pořádanou později ve večerních hodinách.

Dětské odpoledne bylo zakončeno v 17 hodin, kdy se 
dohrála poslední hra a byly rozdány poslední sladkosti. 
Většina vyběhaných, znavených dětí po náročném 
odpoledni pak už jen usnula v autě na zpáteční cestě domů.

Celkově se dětský maškarní bál velmi vydařil a největší 
odměnou pro pořadatele byly spokojené usměvavé tváře 
dětí užívajících si příjemné odpoledne u nás v Dožicích.

Monika Blovská

Po dlouhé kulturní pauze jsme opět měli příležitost 
zapojit svou fantazii (při vymýšlení masek) a provětrat 
taneční botky. A kam že směřovaly kroky všech natěšených 
zamaskovaných i nezamaskovaných místních i přespol-
ních? No kam jinam, než do místní hospůdky v Dožicích. 
Zde se totiž konal již tradiční Maškarní bál pod taktovkou 
SDH Dožice.

Vše vypuklo v sobotu 26. března 2022. Úderem 
20. hodiny se již na sále místní hospůdky pohybovala velká 
spousta návštěvníků, kterým se v očích doslova lesklo 
natěšení a radost. Ještě aby ne, po tak dlouhé době. J Na 
pódiu zaujali své pozice členové kapely Avengers (kteří nás 
provázeli celým večerem), vše bylo připraveno a zábava 
byla oficiálně zahájena. Již během prvních písní se taneční 
parket začal zaplňovat návštěvníky v maskách ale i bez 
masek. 

Naskytla se nám jedinečná příležitost na jednom místě 
spatřit Křemílka a Vochomůrku, Rumcajse a Manku, 
v doprovodu neohrožených Zemědělců (nebo chcete-li 
farmářů), Vojáků či rodiny „Dežových“. Sálem se prohnal 
jako vítr Hokejista s Pukem, nesměle jej prozkoumali také 
Mimoni, Plameňák se Žábou či Hippies. Hlavním 
překvapením večera bylo okénko, které se z výdejny panáků 
proměnilo na hlavní lokální očkovací centrum. J Místo 
panáků se totiž dávkovaly vakcíny – Rumirnaty, Astra 
zelená, Polarvax + další 100% účinné. Před požitím 
vakcíny jsme byli samozřejmě poučeni ohledně 
doporučeného dávkování, tedy například že jedna dávka 
má bohužel 0% účinnost, 4 – 9 dávek má 20 – 99% 
účinnost a že po 10. dávce se nám již všechno vyhne. 
K posilující 25. dávce, díky které byl člověk nesmrtelný, 
snad ani více dodávat nemusím. J A všechny tyto dávky 
vakcín nám byly aplikovány do skleněných pohárků 
odborným zdravotním dozorem.

Večer plynul snad nadzvukovou rychlostí, než jsme se 
nadáli, byla tu půlnoc a tedy i čas vyhlášení nejlepších 
masek. A ptáte se, kdo byl tedy oceněn za největší 

kreativitu a nápad na masku? Bez umístění se umístil (ano 
nepletu se, přesně takto to bylo vyhlášeno J) Dežo s paní 
Dežovou, Žába s Plameňákem a Vojáci. A nyní fanfáry 
prosím, přichází umístění na bedně vítězů. Na 3. místě se 
umístili Zemědělci, pro 2. místo si z lesa Řáholce doběhli 
Rumcajs a Manka a zvítězili Mimoni.

Následovalo odmaskování všech zamaskovaných 
účastníků a pokračovalo se ve velmi příjemně načatém 
večeru. A jak tomu bývá, pomalé hitovky byly vystřídány 
rychlými peckami a zase naopak. Než jsme se nadáli, byl tu 
oficiální konec maškarního, poslední tóny poslední písně 
utichly a sálem se rozlinulo ticho. Pro některé návštěvníky 
to bylo signálem pro odchod k domovu, ostatní odvážlivci 
zůstali a užívali si dál zábavy.

Do Dožic si našlo cestu okolo 80 platících návštěvníků, 
což je krásné číslo. Touto cestou bych jménem celého 
hasičského sboru chtěla poděkovat všem přítomným, za 
jejich účast. Co říci závěrem? No nenapadá mě nic lepšího 
než: „Tak zase příště, na nějaké další akci na Mladosmo-
livecku.“.

Karolína Černá
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Dežovou, Žába s Plameňákem a Vojáci. A nyní fanfáry 
prosím, přichází umístění na bedně vítězů. Na 3. místě se 
umístili Zemědělci, pro 2. místo si z lesa Řáholce doběhli 
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večeru. A jak tomu bývá, pomalé hitovky byly vystřídány 
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oficiální konec maškarního, poslední tóny poslední písně 
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zůstali a užívali si dál zábavy.

Do Dožic si našlo cestu okolo 80 platících návštěvníků, 
což je krásné číslo. Touto cestou bych jménem celého 
hasičského sboru chtěla poděkovat všem přítomným, za 
jejich účast. Co říci závěrem? No nenapadá mě nic lepšího 
než: „Tak zase příště, na nějaké další akci na Mladosmo-
livecku.“.

Karolína Černá
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Návštěva divadla Alfa v Plzni

Karneval

Já jsem muzikant 
aneb malé muzicírování ve školce

I. Budislavický turistický oddíl již podvakrát musel svůj 
plánovaný výšlap zrušit z důvodů, které zapříčinil velký vítr, 
v úsecích procházejících lesem bylo nebezpečno. Každopádně 
potřetí nám již počasí přálo a mohli jsme vyrazit. 

Naši turisté byli opět informováni SMS zprávou o čase a místě 
srazu, který byl naplánován na 13. hodinu do hostince u Křížů. Na 
sraz dorazilo šestnáct turistů a někteří bohužel dorazili trošku 
později, ale náš peloton po chvíli doběhli a mohli celou trasu 
absolvovat s námi. Trasa probíhala z Budislavic kolem hřiště, 
k Obrázku, ke Křížku, po cyklostezce, ke Smírčímu kříži a na 
vrchol Vraždy. Z vrcholu tentokrát nebyl téměř žádný výhled, 
neboť bylo v dálce zamhleno. Zpáteční cestu jsme zvolili trasu 
kolem pomníku Pimonoviče na silnici a po cestě až k lesu 
s názvem Babík, a poté po již zaniklé cestě do Budislavic. Při 
těchto vycházkách je zajímavé pozorovat v místech, která člověk 
již léta nenavštívil, jak si příroda zase bere zpět místa v minulosti 
již upravená člověkem. Staré cesty, které se již nepoužívají, jsou 

zarostlé a nové se tvoří po loukách vedle. Každopádně tentokrát 
nám přálo počasí a byl to po dlouhé době krásný výlet a musím 
říci, že nám procházka přišla k duhu.

Závěrem bych chtěl pozvat zájemce na další výšlap, který se 
uskuteční  9. dubna v Protivíně, kam pojedeme z nádraží 
Nepomuk vlakem, a výšlap bude měřit 12 km, ale i méně zdatní 
turisté si přijdou na své, neboť se nechá vzdálenost zkrátit. 
Případným zájemcům bych doporučil, aby mne kontaktovali na 
telefonu 724 173 535 z důvodu zajištění jízdenek na vlak, které 
budeme zakupovat hromadně. A dále bych chtěl předběžně 
informovat naše seniory o zájezdu, který bude určen pro osoby 
60+ a cílem budou Chodské slavnosti, které budou v Domažlicích 
probíhat ve dnech 12. – 14. srpna. Systém přihlašování na zájezd 
bude upřesněn v místním rozhlase a potažmo i ve Smoliveckých 
novinách. Všem turistům děkuji za podporu a přeji mnoho 
krásných zážitků na výšlapech a výletech s I. BTO.

Honza Spour

Ve středu 2. března jsme se vydali společně s dětmi ze školky v Čížkově do 
divadla na představení Pohádky ovčí babičky. Všichni jsme s napětím 
sledovali, jak beránek s ovečkou vždy zvítězí nad hloupými, zlými vlky.

Dětem se v divadle líbilo a opravdu se tam hezky chovaly. Určitě to nebyla 
naše poslední návštěva divadla.

Na tradiční karneval se vždycky těšíme a připravujeme dlouho dopředu. Zdobíme si školku a vyrábíme různé masky. Na 
našem karnevalu nesmí chybět židličková, výborné občerstvení a ani tombola.

V rámci projektu Já jsem muzikant, jsme si pro děti připravili pestrou nabídku aktivit. Vše začalo pohádkou o panu králi, 
který pořádal bál a nevěděl, jaké hudební nástroje má pozvat. A tak jsme panu králi museli s výběrem poradit. Některé 
nástroje děti už znají, ale některé viděly i slyšely poprvé.  

Děti si mohly zahrát na housle, bubny, kytaru, flétnu, harmoniku i varhany, poznávaly nástroje podle zvuku, vyzkoušeli 
jsme i hudební hádanky. Při svém vystoupení si zazpívaly svoje oblíbené písničky a  naučily se novou písničku Já jsem 
muzikant. Také hra s rytmickými nástroji je bavila. Povídali jsme si o notách a houslovém klíči. Z papíru si děti vyrobily 
harmoniku.   

S. Šlaisová

Školka U Veverky

Školka U Veverky

foto: Zdena Spourováfoto: Zdena Spourováfoto: Zdena Spourová
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Kupón na řádkovou inzerci Jméno a příjmení:

Adresa:

Kupón slouží pro řádkovou inzerci v jednom vydání Smoliveckých novin o maximální délce 120 znaků včetně mezer a kontaktu ke zveřejnění.
Vyplněný kupon doručte do redakce - Mladý Smolivec 95, 335 01 Nepomuk
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Jméno, příjmení (není povinné)

Pohlaví Muž           Žena

Věk Do 20let   20-30let   30-40let   40-50let   50-60let  60-70let   nad 70let

Obec, bydliště (zaškrtněte bydliště) Nepomuk (Dvorec), Čížkov (Čečovice, Chynín, Liškov, Měrčín, Přešín, Zahrádka, Železný 
Újezd), Čmelíny (Víska), Chlumy, Klášter, Kozlovice, Kramolín, Měcholupy, Mileč 
(Bezděkovec, Želvice, Záhoří, Maňovice), Mladý Smolivec (Budislavice, Dožice, Starý 
Smolivec, Radošice), Mohelnice, Nekvasovy, Neurazy (Radochovy, Klikařov, Nová Ves, 
Partoltice, Soběsuky, Vojovice), Polánka, Prádlo (Novotníky), Sedliště, Srby, Tojice, 
Třebčice, Vrčeň, Žinkovy (Kokořov, Březí, Čepinec)

ZDRAVOTNÍ DOMÁCÍ PÉČE = poskytování zdravotních úkonů – např. aplikace injekcí, inzulínu, převazy, 
péče o dekubity, cévky apod.

ANO – NE

DOMÁCÍ REHABILITAČNÍ PÉČE = ošetřovatelská a kondiční rehabilitace, cvičení na lůžku, nácvik chůze 
s chodítkem, o berlích

ANO – NE

OSOBNÍ ASISTENCE = určena pro seniory, kteří žijí ve vlastní domácnosti a z důvodu např. 
chronického onemocnění, věku, zdravotního postižení potřebují pomoc jiné 
osoby, např. v domácnosti, při pohybu venku, na úřadech apod.

ANO – NE

HOSPICOVÁ PÉČE = péče o pacienta v konečném stadiu onemocnění v domácím prostředí ANO – NE

PALIATIVNÍ PÉČE = komplexní péče o pacienta s nevyléčitelnou nemocí, v pokročilém stadiu 
nemoci, pomáhá zmírnit bolest, tělesné a duševní strádání, při zachování 
důstojnosti, je i podporou pro blízké

ANO – NE

ODLEHČOVACÍ SLUŽBA = zastoupení rodinného příslušníka, který pečuje o zdravotně postiženého 
člena rodiny, seniora, dítě s postižením

ANO – NE

SENIOR TAXI = možnost zajištění dopravy na úřad, k lékaři, na nákup, za přáteli, 
k příbuzným, apod.

ANO – NE

DENNÍ STACIONÁŘ = sociální služba pro seniory, kteří bydlí s příbuznými, kteří jsou během dne 
v zaměstnání, nemohou o seniora pečovat přes den, nabízí aktivity, čas 
strávený s vrstevníky, denně návrat domů

ANO – NE

ÚČAST NA SCHŮZI MĚÚ ANO – NE

PODPIS

Průzkum zájmu o rozšíření sociálních 
a zdravotních služeb pro občany Nepomucka

Vážení spoluobčané,

obracíme se na vás s žádostí, prosbou o zamyšlení a následné vyplnění možností zdravotní a sociální péče, která je dle Vašeho názoru 
potřebná a v současné době nedostupná pro oblast Nepomucka a okolí. MěÚ v Nepomuku poskytuje základní služby pro své občany 
a občany ze spádových obcí a uvažuje o rozšíření těchto služeb ve spolupráci s Diecézní charitou České Budějovice. Děkujeme Vám za 
pomoc a zájem o své okolí, příbuzné a seniory. Výsledky průzkumu budou projednány na schůzce občanů a zástupců MěÚ v Nepomuku, 
na kterou jste zváni. Prosím, zakroužkujte zvolenou variantu. A dotazník můžete odevzdat na OÚ v Mladém Smolivci.

S poděkováním za zájem a čas Mgr. Blanka Palečková.

Starý Smolivec za 2. světové války
V posledním článku o historii Starého Smolivce jsem se 

zabývala nejstaršími dějinami nejen naší obce jako celku, ale také 
dějinami zámečku (dvora). S průběhem první světové války ve 
Starém Smolivci nás už dříve seznámila paní Milena Tatarová, 
bývalá kronikářka Starého Smolivce, ve stém čísle Smoliveckých 
novin. Nyní jsem se tedy soustředila na historii naší obce v období 
druhé světové války.

Od druhé poloviny měsíce srpna roku 1937 až do počátku září 
byla prováděna ve zdejším kraji závěrečná vojenská cvičení 
československé armády. Manévry sloužily k praktickému procvi-
čení získaných dovedností a také k souhře mezi jednotlivými 
složkami československé armády. Odehrávaly se formou střetnutí 
dvou stran, přičemž každá strana disponovala silou alespoň jedné 
divize a příslušnými týlovými útvary s organizací co nejvíce 
odpovídající organizaci válečné. Vzhledem ke svému rozsahu 
závěrečná cvičení neprobíhala v uzavřených vojenských prosto-
rech, ale v běžném terénu. Vedle role vojenské hrála proto i roli 
politickou, neboť díky kontaktu s obyvatelstvem přispívala k pro-
pagaci armády a brannosti. V naší škole byla zřízena hlavní 
telefonní ústředna. Odtud vedlo vedení do Hvožďan, Pozdyně, 
Budislavic, Kasejovic a na blízký vrch „Hůrky“, kde byla pozoro-
vatelna. Vojsko bylo v naší obci všemi vřele přijato a velmi 
pohoštěno. V době pobytu vojska v naší obci byly domy ozdobeny 
prapory. Po skončení manévrů se u Lnář konala přehlídka vojska, 
které se zúčastnilo mnoho osob z naší obce.

Místo oslav 20. výročí samostatnosti přišly smutné časy. 
Sudetoněmecká strana žádala od naší vlády určité ústupky, ale 
k dohodě bohužel nedošlo. Dne 24. září 1938 byla vyhlášena 
všeobecná mobilizace. Nastoupili vojíni do 40 let, byly také 
odváděny vozy a motorová vozidla. Z naší obce narukovalo 
30 mužů. Ráno je vyváželi sousedé na dvou vozech za doprovodu 
a pláče žen a dětí. Po urovnání poměrů se vrátili všichni muži 
zdrávi do svých domovů. Dne 15. března 1939 ovšem obsadila 
německá branná moc všechny naše kraje a byl zřízen „Protektorát 
Čechy a Morava“. Od 15. března 1939 byla všude také zavedena 
chůze a jízda vpravo a hospodáři tak dostali nařízení, aby dali 
předělat brady u vozů na opačnou stranu. Po zrušení všech 
politických stran byli občané české národnosti sjednoceni 
v jedinou celostátní organizaci „Národní souručenství“. Nábor do 
této organizace probíhal ve zdejší obci dne 23. dubna 1939 za 
řízení starosty obce Františka Krejnického. Do „Národního 
souručenství“ se přihlásilo celkem 135 mužů a členský příspěvek 
činil 5,-K.  23. května 1939 byl proveden nábor také u mládeže, 
kde činil členský příspěvek 3,-K. Po zřízení protektorátu se už 
nepoužívala značka Kč, ale pouze K. Poté co Anglie a Francie 
vypověděly válku Německu, bylo oznámeno, že budou vydávány 
lístky na mýdlo. Za 14 dní přišly po lístkách na mýdlo také lístky 
na maso, cukr a chleba. Poté co byl spáchán atentát na zastupu-
jícího říšského protektora Reinharda Heydricha (27. května 
1942) nastalo období Heydrichiády. Jako v každé obci, tak i v naší 
chodili dva četníci od stavení ke stavení a nosili fotografie 
předmětů (aktovky, rukavic a pistole) nalezených u místa činu po 
atentátu. Ptali se každého zda-li nezná podle fotografie tyto 
předměty, nebo zda o nich něco neví. Dne 18. února 1943 náhle 
přijela do naší obce kontrola složená z německých vojáků a ptala 
se, jaké jsou v obci dodávky zásobování. Po zjištění malých 
výnosů, a tím i dodávky, se odebrala kontrola k jedné z rolnic. Při 
prohlídce nalezla větší množství obilí a máku. Byl sepsán protokol 
a rolnice byla zatčena gestapem a odvezena na Pankrác do Prahy, 
kde byla vyslýchána a mučena. Teprve po roce, po složení pokuty, 
byla propuštěna. Roky 1943, 1944 a 1945 byly pro obec Starý 
Smolivec velmi nebezpečným časem. Časté přepadové prohlídky 
se soustředily zejména na rodiny, ze kterých byli odvedeni někteří 
členové na nucené práce a zároveň na nucené práce nenastoupili. 
Nucené práce postihly celý ročník mladých lidí narozených roku 
1924. Jen díky nebojácnému a taktickému jednání tehdejšího 
starosty obce Františka Krejnického a riskantnímu přístupu 
četníků z Hvožďan nedošlo ke ztrátám na životech, či zničení celé 

obce. Ze stanice z Hvožďan to byl četník Havlín a další jeho 
spolupracovníci, kteří se zachovali čestně. Toto nebezpečí 
vyvrcholilo v říjnu roku 1944, odhalením krytu ruského vojáka 
Grigorije Iljina Pimonoviče, původem z Kyrgyzské sovětské 
socialistické republiky. Jednalo se o sovětského poručíka, který se 
v civilu živil jako malíř. V našem kraji se tento ruský zajatec 
a partyzán zdržoval od jara 1944. Zprvu se skrýval v radošických 
lesích, později na podzim si vyhrabal kryt za pomoci jednoho 
z našich občanů ve stráni v lese Březinách v katastru obce Mladý 
Smolivec. Vyhrabanou hlínu odnášeli do koryta potoka, kde byla 
vodou odplavena. Obyvateli byl partyzán hojně obdarován a živen. 
Chodil do bia do Dožic s hochy od nás, a dokonce si zde našel 
děvče. Kreslil a rozdával obrázky a žil zde celkem spokojeně. 
Mimo tohoto krytu měl ještě jeden v lesích a byl často viděn ve 
stohu slámy u samé vsi. Až dne 22. října 1944 se konal velký hon 
v lese Březinách. Jeden hoch, který dělal honce, uviděl rouru 
z komínku, zavolal druhé, a to mělo za následek, že bylo toto 
zjištění druhý den oznámeno četnické stanici v Kasejovicích a dále 
gestapu. Partyzán byl obklíčen ve svém krytu a byl vyzván, aby se 
vzdal. Bylo na něho vystřeleno a on rovněž odpověděl střelbou, při 
které byl postřelen jeden z četníků. Když věděl, že se jako zraněný 
neprobije, zastřelil se ve svém krytu. Ven ho vytáhli velmi 
popáleného, jelikož byl jeho kryt nejprve zapálen. Bylo velké 
štěstí, že byl kryt podpálen, protože v něm bylo mnoho fotografií, 
které kdyby se dostaly do rukou gestapa, bylo by nejen s naší obcí 
zle. Mrtvý byl odvezen do nemocnice v Blatné, kde proběhla také 
jeho pitva. Pochován byl v Blatné, kde má dodnes pomníček.

Květa Marešová ml.
Čerpáno z pamětní knihy obce Starý Smolivec 1921 – 1991
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Kupón na řádkovou inzerci Jméno a příjmení:

Adresa:

Kupón slouží pro řádkovou inzerci v jednom vydání Smoliveckých novin o maximální délce 120 znaků včetně mezer a kontaktu ke zveřejnění.
Vyplněný kupon doručte do redakce - Mladý Smolivec 95, 335 01 Nepomuk
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Jméno, příjmení (není povinné)

Pohlaví Muž           Žena

Věk Do 20let   20-30let   30-40let   40-50let   50-60let  60-70let   nad 70let

Obec, bydliště (zaškrtněte bydliště) Nepomuk (Dvorec), Čížkov (Čečovice, Chynín, Liškov, Měrčín, Přešín, Zahrádka, Železný 
Újezd), Čmelíny (Víska), Chlumy, Klášter, Kozlovice, Kramolín, Měcholupy, Mileč 
(Bezděkovec, Želvice, Záhoří, Maňovice), Mladý Smolivec (Budislavice, Dožice, Starý 
Smolivec, Radošice), Mohelnice, Nekvasovy, Neurazy (Radochovy, Klikařov, Nová Ves, 
Partoltice, Soběsuky, Vojovice), Polánka, Prádlo (Novotníky), Sedliště, Srby, Tojice, 
Třebčice, Vrčeň, Žinkovy (Kokořov, Březí, Čepinec)

ZDRAVOTNÍ DOMÁCÍ PÉČE = poskytování zdravotních úkonů – např. aplikace injekcí, inzulínu, převazy, 
péče o dekubity, cévky apod.

ANO – NE

DOMÁCÍ REHABILITAČNÍ PÉČE = ošetřovatelská a kondiční rehabilitace, cvičení na lůžku, nácvik chůze 
s chodítkem, o berlích

ANO – NE

OSOBNÍ ASISTENCE = určena pro seniory, kteří žijí ve vlastní domácnosti a z důvodu např. 
chronického onemocnění, věku, zdravotního postižení potřebují pomoc jiné 
osoby, např. v domácnosti, při pohybu venku, na úřadech apod.

ANO – NE

HOSPICOVÁ PÉČE = péče o pacienta v konečném stadiu onemocnění v domácím prostředí ANO – NE

PALIATIVNÍ PÉČE = komplexní péče o pacienta s nevyléčitelnou nemocí, v pokročilém stadiu 
nemoci, pomáhá zmírnit bolest, tělesné a duševní strádání, při zachování 
důstojnosti, je i podporou pro blízké

ANO – NE

ODLEHČOVACÍ SLUŽBA = zastoupení rodinného příslušníka, který pečuje o zdravotně postiženého 
člena rodiny, seniora, dítě s postižením

ANO – NE

SENIOR TAXI = možnost zajištění dopravy na úřad, k lékaři, na nákup, za přáteli, 
k příbuzným, apod.

ANO – NE

DENNÍ STACIONÁŘ = sociální služba pro seniory, kteří bydlí s příbuznými, kteří jsou během dne 
v zaměstnání, nemohou o seniora pečovat přes den, nabízí aktivity, čas 
strávený s vrstevníky, denně návrat domů

ANO – NE

ÚČAST NA SCHŮZI MĚÚ ANO – NE

PODPIS

Průzkum zájmu o rozšíření sociálních 
a zdravotních služeb pro občany Nepomucka

Vážení spoluobčané,

obracíme se na vás s žádostí, prosbou o zamyšlení a následné vyplnění možností zdravotní a sociální péče, která je dle Vašeho názoru 
potřebná a v současné době nedostupná pro oblast Nepomucka a okolí. MěÚ v Nepomuku poskytuje základní služby pro své občany 
a občany ze spádových obcí a uvažuje o rozšíření těchto služeb ve spolupráci s Diecézní charitou České Budějovice. Děkujeme Vám za 
pomoc a zájem o své okolí, příbuzné a seniory. Výsledky průzkumu budou projednány na schůzce občanů a zástupců MěÚ v Nepomuku, 
na kterou jste zváni. Prosím, zakroužkujte zvolenou variantu. A dotazník můžete odevzdat na OÚ v Mladém Smolivci.

S poděkováním za zájem a čas Mgr. Blanka Palečková.

Starý Smolivec za 2. světové války
V posledním článku o historii Starého Smolivce jsem se 

zabývala nejstaršími dějinami nejen naší obce jako celku, ale také 
dějinami zámečku (dvora). S průběhem první světové války ve 
Starém Smolivci nás už dříve seznámila paní Milena Tatarová, 
bývalá kronikářka Starého Smolivce, ve stém čísle Smoliveckých 
novin. Nyní jsem se tedy soustředila na historii naší obce v období 
druhé světové války.

Od druhé poloviny měsíce srpna roku 1937 až do počátku září 
byla prováděna ve zdejším kraji závěrečná vojenská cvičení 
československé armády. Manévry sloužily k praktickému procvi-
čení získaných dovedností a také k souhře mezi jednotlivými 
složkami československé armády. Odehrávaly se formou střetnutí 
dvou stran, přičemž každá strana disponovala silou alespoň jedné 
divize a příslušnými týlovými útvary s organizací co nejvíce 
odpovídající organizaci válečné. Vzhledem ke svému rozsahu 
závěrečná cvičení neprobíhala v uzavřených vojenských prosto-
rech, ale v běžném terénu. Vedle role vojenské hrála proto i roli 
politickou, neboť díky kontaktu s obyvatelstvem přispívala k pro-
pagaci armády a brannosti. V naší škole byla zřízena hlavní 
telefonní ústředna. Odtud vedlo vedení do Hvožďan, Pozdyně, 
Budislavic, Kasejovic a na blízký vrch „Hůrky“, kde byla pozoro-
vatelna. Vojsko bylo v naší obci všemi vřele přijato a velmi 
pohoštěno. V době pobytu vojska v naší obci byly domy ozdobeny 
prapory. Po skončení manévrů se u Lnář konala přehlídka vojska, 
které se zúčastnilo mnoho osob z naší obce.

Místo oslav 20. výročí samostatnosti přišly smutné časy. 
Sudetoněmecká strana žádala od naší vlády určité ústupky, ale 
k dohodě bohužel nedošlo. Dne 24. září 1938 byla vyhlášena 
všeobecná mobilizace. Nastoupili vojíni do 40 let, byly také 
odváděny vozy a motorová vozidla. Z naší obce narukovalo 
30 mužů. Ráno je vyváželi sousedé na dvou vozech za doprovodu 
a pláče žen a dětí. Po urovnání poměrů se vrátili všichni muži 
zdrávi do svých domovů. Dne 15. března 1939 ovšem obsadila 
německá branná moc všechny naše kraje a byl zřízen „Protektorát 
Čechy a Morava“. Od 15. března 1939 byla všude také zavedena 
chůze a jízda vpravo a hospodáři tak dostali nařízení, aby dali 
předělat brady u vozů na opačnou stranu. Po zrušení všech 
politických stran byli občané české národnosti sjednoceni 
v jedinou celostátní organizaci „Národní souručenství“. Nábor do 
této organizace probíhal ve zdejší obci dne 23. dubna 1939 za 
řízení starosty obce Františka Krejnického. Do „Národního 
souručenství“ se přihlásilo celkem 135 mužů a členský příspěvek 
činil 5,-K.  23. května 1939 byl proveden nábor také u mládeže, 
kde činil členský příspěvek 3,-K. Po zřízení protektorátu se už 
nepoužívala značka Kč, ale pouze K. Poté co Anglie a Francie 
vypověděly válku Německu, bylo oznámeno, že budou vydávány 
lístky na mýdlo. Za 14 dní přišly po lístkách na mýdlo také lístky 
na maso, cukr a chleba. Poté co byl spáchán atentát na zastupu-
jícího říšského protektora Reinharda Heydricha (27. května 
1942) nastalo období Heydrichiády. Jako v každé obci, tak i v naší 
chodili dva četníci od stavení ke stavení a nosili fotografie 
předmětů (aktovky, rukavic a pistole) nalezených u místa činu po 
atentátu. Ptali se každého zda-li nezná podle fotografie tyto 
předměty, nebo zda o nich něco neví. Dne 18. února 1943 náhle 
přijela do naší obce kontrola složená z německých vojáků a ptala 
se, jaké jsou v obci dodávky zásobování. Po zjištění malých 
výnosů, a tím i dodávky, se odebrala kontrola k jedné z rolnic. Při 
prohlídce nalezla větší množství obilí a máku. Byl sepsán protokol 
a rolnice byla zatčena gestapem a odvezena na Pankrác do Prahy, 
kde byla vyslýchána a mučena. Teprve po roce, po složení pokuty, 
byla propuštěna. Roky 1943, 1944 a 1945 byly pro obec Starý 
Smolivec velmi nebezpečným časem. Časté přepadové prohlídky 
se soustředily zejména na rodiny, ze kterých byli odvedeni někteří 
členové na nucené práce a zároveň na nucené práce nenastoupili. 
Nucené práce postihly celý ročník mladých lidí narozených roku 
1924. Jen díky nebojácnému a taktickému jednání tehdejšího 
starosty obce Františka Krejnického a riskantnímu přístupu 
četníků z Hvožďan nedošlo ke ztrátám na životech, či zničení celé 

obce. Ze stanice z Hvožďan to byl četník Havlín a další jeho 
spolupracovníci, kteří se zachovali čestně. Toto nebezpečí 
vyvrcholilo v říjnu roku 1944, odhalením krytu ruského vojáka 
Grigorije Iljina Pimonoviče, původem z Kyrgyzské sovětské 
socialistické republiky. Jednalo se o sovětského poručíka, který se 
v civilu živil jako malíř. V našem kraji se tento ruský zajatec 
a partyzán zdržoval od jara 1944. Zprvu se skrýval v radošických 
lesích, později na podzim si vyhrabal kryt za pomoci jednoho 
z našich občanů ve stráni v lese Březinách v katastru obce Mladý 
Smolivec. Vyhrabanou hlínu odnášeli do koryta potoka, kde byla 
vodou odplavena. Obyvateli byl partyzán hojně obdarován a živen. 
Chodil do bia do Dožic s hochy od nás, a dokonce si zde našel 
děvče. Kreslil a rozdával obrázky a žil zde celkem spokojeně. 
Mimo tohoto krytu měl ještě jeden v lesích a byl často viděn ve 
stohu slámy u samé vsi. Až dne 22. října 1944 se konal velký hon 
v lese Březinách. Jeden hoch, který dělal honce, uviděl rouru 
z komínku, zavolal druhé, a to mělo za následek, že bylo toto 
zjištění druhý den oznámeno četnické stanici v Kasejovicích a dále 
gestapu. Partyzán byl obklíčen ve svém krytu a byl vyzván, aby se 
vzdal. Bylo na něho vystřeleno a on rovněž odpověděl střelbou, při 
které byl postřelen jeden z četníků. Když věděl, že se jako zraněný 
neprobije, zastřelil se ve svém krytu. Ven ho vytáhli velmi 
popáleného, jelikož byl jeho kryt nejprve zapálen. Bylo velké 
štěstí, že byl kryt podpálen, protože v něm bylo mnoho fotografií, 
které kdyby se dostaly do rukou gestapa, bylo by nejen s naší obcí 
zle. Mrtvý byl odvezen do nemocnice v Blatné, kde proběhla také 
jeho pitva. Pochován byl v Blatné, kde má dodnes pomníček.

Květa Marešová ml.
Čerpáno z pamětní knihy obce Starý Smolivec 1921 – 1991
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ZÁPIS DĚTÍ
do Mateřské školy U veverky ve Starém Smolivci

A DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
Pro školní rok 2022/2023 se uskuteční

ve středu 4. 5. 2022 od 8:00 do 15:00 hodin
v budově mateřské školy.

Formuláře k zápisu ke stažení na webových stránkách MŠ.
Mobil: 606 602 525 

E-mail: ms.smolivec@seznam.cz

jsme školka rodinného typu
máme pěknou zahradu s bezpečnými prvky

příjemné a moderní prostředí

PŘIJĎTE SI POHRÁT J TĚŠÍME SE NA VÁS

Zájezd do Litoměřic
Obec Mladý Smolivec bude pořádat 

v sobotu 11. 6. 2022 autobusový zájezd na 
Hasičské slavnosti do Litoměřic. Zájemci se 
mohou nahlásit nejpozději do 30. 4. 2022 
na OÚ v Mladém Smolivci (371 585 145, 
ou@mladysmolivec.cz). 

Jedná se o celodenní zájezd s příjezdem 
v pozdních nočních hodinách.

Velikonoce na Mladosmolivecku 2022
Po dvou letech se obnoví tradice křístání v našich obcích a nebude 
chybět ani tradiční Velikonoční turnaj ve stolním tenise v Dožicích.

Všem přejeme veselé Velikonoce!

Turnaj ve stolním tenise Dožice 2022 – 11. ročník
11. ročník Velikonočního turnaje ve stolním tenise v Dožicích se bude 

konat v neděli 17. 4. 2022. Od 12:30 h – prezence, 
od 13:00 h – hrajeme. Všichni jste srdečně zváni.


